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UMJESTO UVODA

DVANAEST 
REDARSTVENIKA 

KAO
DVANAEST 
APOSTOLA

Tek neπto viπe od mjesec dana nakon pogibije 
prvog hrvatskog redarstvenika Josipa JoviÊa u proljeÊe 
1991. godine Hrvatsku je potresla, a u svijetu snaæno 
odjeknula, nova vijest o stradavanju hrvatskih 
redarstvenika. Drugog svibnja 1991. godine u tadaπnjem 
Borovu Selu iz zasjede je muËki ubijeno 12 pripadnika 
Policijske uprave vukovarsko-srijemske. Dvanaest 
mladiÊa Ëija je jedina „krivica“ bila u tome πto su branili 
svoje i na hrvatskom tlu æeljeli uspostavu demokratske 
hrvatske vlasti! Na njihovim i æivotima joπ viπe od 700 
hrvatskih policajaca, kao i tisuÊama æivota hrvatskih 
vojnika i civila sazdana je hrvatska dræava. Ali, „stvarni 
krivci“ njihova stradavanja joπ su uvijek, 16 godina 
poslije, unatoË tome πto su im dobro znana imena i 
prezimena - bez ikakve kazne! Iako, po logici stvari, 
svaki zloËin kad-tad slijedi odgovarajuÊa kazna, Ëini se 
da je namjera mnogih da zaborav prekrije Ëinjenice, a 
godine izblijede sjeÊanja. I ovogodiπnja komemorativna 
sveËanost u Borovu joπ je jednom podsjetila na bolne 
Ëinjenice, te ohrabrila uvjerenje da Êe zloËince ipak 
sustiÊi pravedna kazna. Jer, kao πto je to izrekao na 
svetoj misi zaduπnici u crkvi Svetog Euzebija i Poliona u 
Vinkovcima dekan Vukovarskog dekanata sveÊenik Pavo 
KolareviÊ, 12 redarstvenika je kao 12 Kristovih apostola!  
Kao vjesnici mira hrvatski su redarstvenici oltaru 
hrvatske domovine prinijeli najveÊu ærtvu - vlastiti æivot.  
I baπ zbog toga zavrjeuju da ne budu zaboravljeni. Kao 
ni Kristovi apostoli!  Silna slavonska mladost koja se na 
dan komemoracije okupila na vinkovaËkom gradskom 
stadionu utrkujuÊi se u 12 spomen-utrka u poËast ærtve 
12 redarstvenika, jamËi da Êe plemeniti Ëin 12 hrvatskih 
vitezova trajati u sjeÊanju mlaih naraπtaja. No, vaæno 
je da on traje i u svakodnevnom sjeÊanju nas odraslih, 
svih nas koji smo sada odgovorni za ono πto su 90-tih 
godina sanjali oni kojih viπe nema - za sigurnost, mir i 
sretnu buduÊnost naπe Hrvatske.  

Zlatko MEHUN
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OkuËani - 12. obljetnica
vojno-redarstvene akcije “Bljesak”

BLJESAK JE BIO ZELENO SVJETLO BLJESAK JE BIO ZELENO SVJETLO 
OSLOBA–ANJU CIJELE HRVATSKEOSLOBA–ANJU CIJELE HRVATSKE
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Zahvaljujem svim hrvatskim braniteljima - i 
policajcima i pripadnicima vojske koji su dali svoj 
æivot. Zahvaljujem i njihovim obiteljima, ali i onima 
koji su danas æivi i s nama danas rade. O njima 
moramo spremno skrbiti jer oni su skrbili o nama 
kad je to bilo najpotrebnije - naglasio je ministar 
Kirin.    

U OkuËane, danas uglavnom obnovljen grad 
zapadne Slavonije, na obljetnicu “Bljeska” doπla su 
trojica predsjednika dræave, Vlade i Sabora. Tako su se 
Stjepan MesiÊ, Ivo Sanader i Vladimir ©eks okupljenima 
obratili prigodnim sveËarskim govorima, podsjeÊajuÊi 
na znaËaj osloboenja OkuËana za cijelu Hrvatsku, a 
visoko izaslanstvo doËekali su naËelnik opÊine OkuËani 
Aca VidakoviÊ i æupan Brodsko-posavske æupanije ©ime 
–ureviÊ.

Ovo je opÊenarodna pobjeda
Predsjednik RH Stjepan MesiÊ rekao je kako smo doπli 

obiljeæiti ovu veliku pobjedu koju je postigla hrvatska 
vojska i policija. To je pobjeda koja je naznaËila uvod 
u zavrπne operacije. Imali smo puno ærtava, razorenu 
infrastrukturu, gradove i sela, ali to se sve moæe 
popraviti. Meutim, imali smo ljudske ærtve na koje smo 
ponosni i kojih se moramo sjeÊati i nadamo se da Êemo 
jednog dana kada se Europa udruæi, imati mirnu Europu 
gdje nikome neÊe pasti napamet da mijenja granice 
silom i nameÊe svoje rjeπenje samo zato πto je jaËi. Mi 
smo imali agresora koji je mislio da je jaËi ali on to nije 
bio jer smo vrlo brzo organizirali vojsku i obranu, Ëitav 
narod i zato je ovo opÊenarodna pobjeda. 

 »ist kao suza, Bljesak je bio uvertira “Oluji”
Vladimir ©eks, predsjednik Sabora, rekao je da je 

operacija Bljesak jedna od najblistavijih operacija 
Domovinskoga rata, izvedena profesionalno, sa svim 
pravilima vojne doktrine i struke, i Ëista kao suza, 
πto je najvaænije. Bila je uvertira u “Oluju” i konaËnu 
reintegraciju hrvatskog podunavlja, jer su time 
ostvarene pretpostavke za mirnu reintegraciju i konaËno 
zaokruæivanje granica i hrvatskoga dræavnoga teritorija. 
»istoÊa pobjede Bljeska treba ostati trajna inspiracija 
za buduÊe naraπtaje i spomen na 42 ærtve hrvatskih 
branitelja πto je ogromna cijena ærtve u krvi, 162 ranjena 
od kojih su mnogi ostali invalidi, πto je bilo cijena 
slobode. 

Rat nam je nametnuo MiloπeviÊ
ObraÊajuÊi se skupu, predsjednik Vlade RH dr. Ivo 

Sanader kazao je kako nismo htjeli rat, veÊ da sve proe 
i miru. - Imali smo pravo na svoju dræavu i htjeli smo da 
to i drugi priznaju. Meutim, rat nam je bio nametnut 
MiloπeviÊevom velikosrpskom ideologijom, mi smo u 
tom nametnutom ratu pobijedili a to je dokaz hrvatskog 
samopoπtovanja i da smo sami znali rijeπiti svoje 
probleme. Meunarodna zajednica to priznaje, dakle 
priznaje one koji svoje probleme znaju rijeπiti sami. Zato 
smo ponosni na hrvatske branitelje, na Bljesak, ponosni 
smo na hrvatske sinove koji su na poËetku rata stali u 
obranu Hrvatske od velikosrpske agresije, braneÊi se 
praktiËki bez oruæja protiv tada treÊe svjetske vojne sile 
JNA koja je bila potpora pobunjenim Srbima u Hrvatskoj 
u srpsko-crnogorskoj agresiji. Prema tome, ponosni smo 
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na te dane, neÊemo æivjeti u proπlosti ali nipoπto je ne 
smijemo zaboraviti. Iz proπlosti moramo uËiti i, kako 
kaæe stara mudrost, “narod koji zaboravlja svoju proπlost, 
ponavlja svoje tragedije”. 

VeÊ tada smo bili spremni i za “Oluju”
Uz nazoËne predsjednike dræave, Vlade i Sabora, 

meu brojnim izaslanstvom bili su i ostali ministri iz 
Vlade a meu njima i ministar Ivica Kirin koji je rado 
prokomentirao znaËenje akcije Bljesak. Kirin je rekao 
da je to bila jedna od najblistavijih akcija, gdje je svoj 
obol dala hrvatska policija Ëime smo dokazali da smo 
itekako bili spremni i za “Oluju” i za ono πto je kasnije 
slijedilo a to je oslobaanje Ëitavog hrvatskog teritorija. 
Joπ jedanput istiËem, izjavio je ministar Kirin, veliku 
zahvalnost svim hrvatskim braniteljima - i policajcima i 
pripadnicima vojske koji su dali svoj æivot. Zahvaljujem 
njima i njihovim obiteljima, ali i onima koji su danas æivi 
i s nama danas rade. Stoga valja zakljuËiti kako o njima 
moramo spremno skrbiti jer oni su skrbili o nama kad je 
to bilo najpotrebnije.    

Zavrπetkom sveËanosti, na obliænjem rukometnom 
igraliπtu, predsjednik Sabora Vladimir ©eks je otvorio 
πportske igre hrvatskih branitelja nakon Ëega je u crkvi 
Sv. Vida misu zaduπnicu za sve poginule branitelje i 
civilne ærtve Domovinskog rata predvodio generalni vikar 
Vojnog ordinarijata u RH mons. Josip ©antiÊ.

 
Boris SADILEK

 Snimio Ivica LAJTNER
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BOROVO SELO -
16. obljetnica pogibije
12 hrvatskih redarstvenika

 Policija je prva pruæila Policija je prva pruæila
otpor agresoruotpor agresoru
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 ©esnaest godina pitamo se zaπto? Isto toliko 
godina ne moæemo prihvatiti Ëinjenicu da je 12 heroja 
muËki ubijeno na ovom mjestu, i to samo zato πto su 
æeljeli obaviti svoje zadaÊe dosljedno i profesionalno 
bez razmiπljanja o posljedicama - naglasio je u svom 
govoru ravnatelj policije Marijan Benko, dometnuvπi: 
- Kao ravnatelj policije, mogu posvjedoËiti da hrvatska 
policija dosljedno ispunjava sve æelje i snove koji su 
krasili naπe poginule kolege. »uvamo mir i sigurnost 
naπih graana...

Mimohodom Udruge specijalaca policije iz Domovinskog 
rata do spomenika palim braniteljima u Borovu Selu 
zapoËelo je obiljeæavanje obljetnice pogibije 12-ice 
branitelja. To su: Stipan Boπnjak, Mladen »atiÊ, Luka CrnkoviÊ, 
Josip Culej, Janko »oviÊ, Zoran GraπiÊ, Antun Grbavac, Æeljko 
Hrala, Zdenko Perica, Marinko PetruπiÊ, Mladen ©ariÊ i Ivica 
VuËiÊ. Ubijeni su iz zasjede, nakon πto su u noÊi s 1. na 
2. svibnja 1991. godine dvojicu njihovih kolega, tijekom 
redovite ophodnje, u Borovu zarobili pripadnici srpskih 
paravojnih postrojbi.

 Poloæeni vijenci i zapaljene svijeÊe 
Nakon mimohoda, vijence su poloæila i svijeÊe zapalila 

brojna izaslanstva a nazoËnima su se obratili Æeljko SaËiÊ, 
predsjednik Udruge specijalne policije iz Domovinskog rata, 
Boæo GaliÊ, æupan Æupanije vukovarsko-srijemske, Marijan 
Benko, ravnatelj policije, Berislav RonËeviÊ, ministar obrane, 
Ivica Kirin, ministar unutarnjih poslova i Jadranka Kosor, 
potpredsjednica Vlade RH i ministrica obitelji, branitelja i 
meugeneracijske solidarnosti. 

Europu si moæemo stvoriti sami
Æeljko SaËiÊ, predsjednik Udruge specijalne policije iz 

Domovinskog rata, pred okupljenima je izrazio prije svega 
veliku zahvalnost i suÊut obiteljima poginulih u ime svih 
suboraca i hrvatskih specijalaca i u ime ratnog zapovjednika 
specijalne policije generala Mladena MarkaËa.  - Okupili smo 
se ponovno da svjedoËimo o ærtvi koju je hrvatska mladost, 
Ministarstvo unutarnjih poslova, na samim poËecima obrane 
Hrvatske dalo za slobodu i demokraciju domovine Hrvatske. 
Moramo uvijek biti spremni da primjereno odgovorimo na 
sve nasrtaje i prijetnje koje naπu samostalnost, suverenitet i 
opstanak mogu dovesti u pitanje. SaËiÊ se osvrnuo i na naπu 
skoru europsku buduÊnost za koju je istaknuo kako svi mi 
moæemo Europu, u onom najsvetijem i najjednostavnijem 
smislu, sami stvoriti u Hrvatskoj. Ne trebamo Ëekati druge 
da nam nameÊu pravila jer veÊ imamo snage i hrabrosti 
sami sebi stvoriti Europu, ne ËekajuÊi druge tutore, plaÊajuÊi 
previsoke cijene za ono πto moæemo sami napraviti, istaknuo 
je Æeljko SaËiÊ.

Ovdje se pisala istina o Domovinskom ratu
Nakon prigodnog govora Æeljka SaËiÊa, predsjednika 

Udruge specijalne policije iz Domovinskog rata, 
memorijalnom skupu obratio se i Boæo GaliÊ, æupan Æupanije 
vukovrsko-srijemske, koji je na poËetku svog govora istaknuo 
kako su naπi vitezovi obavljali svoj posao πtiteÊi mladu 
domovinu Republiku Hrvatsku. - Zato su muËki ubijeni iz 
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zasjede. - Naæalost, Vukovarsko-srijemska æupanija puna 
je ovakvih spomenika, puna ovakvih sjeÊanja gdje je 
ipak najjaËu vojsku i agresiju, na svom pragu zaustavila 
hrvatska mladost. Ubijeni su samo zato πto su branili svoj 
dom, svoju grudu - istaknuo je GaliÊ naglasivπi kako se 
“ovdje pisala istina o Domovinskom ratu, ovdje ljudi imaju 
pravo pisati i reÊi πto se zapravo dogaalo.” Vidimo da 
na ovom prostoru postoji veliki napredak i pravna dræava 
funkcionira sve jaËe i bolje. Æupan vukovarsko-srijemski 
istaknuo je i kako se danas æivi iz dana u dan i kako treba 
stvoriti πto bolje uvjete æivota za mladost na  podruËju 
Slavonije i Srijema, ali i cijele Hrvatske.

Voljeli su svoju Hrvatsku
Na memorijalu kod spomenika muËki ubijenih branitelja, 

Marijan Benko, ravnatelj policije, rekao je da kao neposredni 
sudionik rata na ovim prostorima tih teπkih godina, ponovno 
ostaje bez rijeËi na ovom mjestu i pred ovim spomenikom. 
- ©esnaest godina pitamo se zaπto? Isto toliko godina ne 
moæemo prihvatiti Ëinjenicu da je 12 heroja muËki ubijeno na 
ovom mjestu, i to samo zato πto su æeljeli obaviti svoje zadaÊe 
dosljedno i profesionalno bez razmiπljanja o posljedicama, 
naglasio je Benko kako su poginuli “æeljeli spasiti svoje kolege, 
sanjali i voljeli svoju domovinu, smijeh i slobodu naπe djece te 
mir i sigurnost njenih graana.” Kao ravnatelj policije, mogu 
posvjedoËiti da hrvatska policija dosljedno ispunjava sve æelje 
i snove koji su krasili naπe poginule kolege. »uvamo mir i 
sigurnost naπih graana, osiguravamo da svaki dobronamjerni 
putnik bude drag gost, branimo slobodu i demokraciju od onih 
kojima ona nije u srcu. Previπe je æivota uloæeno u stvaranje 
naπe domovine πto je dodatan motiv da policija koja je prva 
pruæala otpor agresoru, bude na ponos svih graana naπe 
domovine. Benko je istaknuo i jednu svetu duænost, a to je 
obveza da nikada ne zaboravimo naπih 12 heroja iz Borova 
Sela, da Ëlanovima obitelji poginulih branitelja iskazujemo veliku 
zahvalnost te im poruËio: “Budite ponosni na njih kao πto smo i 
mi, njihovi kolege, njih zasigurno nikada neÊemo zaboraviti.” 

      Policija je bila preteËa stvaranja HV-a
Ministar obrane, Berislav RonËeviÊ u sjeÊanju na 

ærtve tih plemenitih ljudi, rekao je kako su oni Ëasno 
obavljali svoj posao - æeljeli su pruæiti graanima 
Hrvatske potpunu sigurnost na svakom dijelu njenog 
teritorija. Branili su pravo hrvatskog graanina na 
izbor, pravo na slobodu i samoopredjeljenje, nisu 
prihvatili da netko u sklopu jednog suludog programa 
moæe nametati druga rjeπenja i stoga su ovdje ostavili 
svoje æivote, ali pokazali su i put drugima - kako dati 
sve od sebe da bi drugi bili sretni. RonËeviÊ je osobito 
naglasio da su hrabri hrvatski policajci 90-tih godina 
bili preteËa stvaranja Hrvatske vojske i na tome se 
svima njima zahvalio. - I ono πto mi radimo u vojsci 
i policiji je prenoπenje tih svijetlih tradicija 90-tih 
godina na nove naraπtaje s istim onim zadaÊama iz 
toga vremena a to je svim graanima pruæiti potpunu 
sigurnost. To je naπa ustavno-pravna obveza na koju 
smo potpuno spremni, rekao je na kraju ministar 
obrane Berislav RonËeviÊ.
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       Ponosan sam πto je policija stvarala dræavu
 Okupljenima na memorijalnom skupu u Borovu Selu 

biranim rijeËima se obratio i ministar unutarnjih poslova 
Ivica Kirin te rekao kako upravo na istoku Hrvatske 
mnogi zaboravljaju da se ona branila tamo, da se nije 
branio samo Vukovar, Borovo i ostala mjesta u Slavoniji, 
veÊ se tamo branila cijela Hrvatska od agresije. Osobito 
je naglasio da je “ponosan  kao ministar unutarnjih 
poslova πto je hrvatska policija stvarala dræavu i bila 
prva u svim najteæim akcijama diljem Hrvatske a tako 
i ovdje na podruËju ove æupanije.” Kirin je rekao kako 
se moramo meusobno pitati hoÊemo li se i za godinu 
dana moÊi pogledati u oËi i vidjeti jesmo li dovoljno 
uËinili za svoje branitelje te dodao kako se ne trebamo 
baviti drugima veÊ onime πto je pred nama a to je 
stvaranje hrvatske dræave zbog Ëega su naπi najmiliji 
poginuli. Na kraju je ministar Kirin prigodne rijeËi uputio 
i mlaim naraπtajima, policajcima i vojnicima koji, 
kako kaæe, moraju znati da su naπi branitelji ratovali 
s krunicom oko vrata protiv tada treÊe vojne sile, πto 
je bio dokaz da je Bog bio s nama, i stoga ga molimo 
da svim poginulima podari vjeËni mir a nama snagu 
i hrabrost da nastavimo pravim putem kako bismo 
osigurali Hrvatsku za naπe buduÊe naraπtaje.

ZloËinci moraju pred lice pravde!
Potpredsjednica Vlade RH i ministrica obitelji, branitelja 

i meugeneracijske solidarnosti Jadranka Kosor na poËetku 
govora je u svoje osobno, u ime premijera Ive Sanadera 
i Hrvatske vlade obiteljima poginulih joπ jednom izrazila 
najdublju suÊut i suosjeÊanje. Ovih mladiÊa nema ali bi morali 
biti tu, kaæe Kosor, jer su ono najbolje od nas i ono najbolje 
πto smo imali. Danas se ponovno podsjeÊamo na lice uæasa i 
rata, na lice velikosrpske agresije koja se ovdje pokazala u svoj 
svojoj uæasnoj punini. Kosor se osvrnula na odgovornost onih 
koji su poËinili zloËine te dodala: “Moramo glasno i jasno reÊi 
da svi oni koji su odgovorni, koji su uËinili ovaj uæas i masakr 
ali i oni koji su odgovorni za sva druga ubojstva -  svih drugih 
nevinih u Domovinskome ratu, moraju odgovarati i stati pred 
lice pravde.” I na kraju æelim reÊi onu staru, za koju vjerujem da 
tjeπi i obitelji ali daje i hrabrosti svima nama, a ta je da “navik 
on æivi ki zgine poπteno”, rekla je potpredsjednica Vlade RH i 
ministrica obitelji, branitelja i meugeneracijske solidarnosti 
Jadranka Kosor. 

 “Memorijal dvanaest redarstvenika”
Nakon polaganja vijenaca i paljenja svijeÊa kod Spomen 

obiljeæja palim braniteljima, veÊina se nazoËnih uputila u 
Vinkovce na svetu misu u crkvi Sv. Euzebija i Poilona. Po 
zavrπetku mise, na gradskom stadionu HNK Cibalije, ministar 
Kirin je otvorio “Memorijal” te su uslijedile utrke “Dvanaest 
redarstvenika”, na kojima su se natjecale brojne ekipe 
osnovno i srednjoπkolaca iz Vukovarsko-srijemske æupanije 
te pripadnici vojske i policije. Nagraenima su dodijeljene 
prigodne nagrade, a za prva tri mjesta u svim disciplinama 
navedene trke pobjednicima su uruËeni pobjedniËki pehari. 
UruËujuÊi pehar policajcima pobjednicima utrke, ministar 
Kirin je posebno pozdravio sve mlade i pobjednike u trkama, 
poruËujuÊi im kako je borba i pobjeda bitan dio æivota, i 
zalog bolje buduÊnosti koja jedino ostaje na mladima.   

Boris SADILEK
Snimio Ivica LAJTNER  
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SvjedoËanstvo Josipa ©tajdohara, glasnogovornika 
PU virovitiËko-podravske 

Pravdi i istini, za koje mnogi kaæu da su spore ali 
dostiæne, konaËno je doπlo vrijeme. Odnosi se to na potpuno 
rasvjetljavanje aktualnih trenutaka, naËina pogibije i 
identifi kacije poËinitelja teπkog zloËina u Borovu Selu. Kako 
u veÊini dogaanja u ratu postoje æivi svjedoci tako je i s 
pogibijom 12 hrvatskih redarstvenika u Borovu Selu. Ima ih 
nekoliko, a s jednim od njih, danas glasnogovornikom PU 
virovitiËko-podravske, tada 23-godiπnjim mladiÊem, Josipom 
©tajdoharom razgovarali smo u Borovu o njegovim æivim 
i potresnim sjeÊanjima koja je proæivio od samog dolaska 
u blizinu Borova pa sve do leæanja u æitu, odakle je jedva 
izvukao æivu glavu.

Dvojica zarobljena u Borovu
 Kako i sam kaæe, u policiju se prijavio 1991. kada 

je dao otkaz u Orahovici. Na samom poËetku bio sam, 
prisjeÊa se ©tajdohar, u jednom osjeËkom odjelu specijalne 
policije “Orao” Osijek, koji se tada formirao, drugi ogranak 
je bio u –akovu a sjediπte je bilo u Osijeku. Tada je veÊina 
mojih kolega specijalaca preπla u tu srediπnjicu, a bili su to 
deËki iz Slatine, Naπica i ostalih mjesta koji su se smatrali 
sposobnijima za specijalne namjene. SjeÊam se da smo 2. 
svibnja 1991. doπli iz noÊne smjene i znam da su nam rekli 
kako su dvojica mladiÊa zarobljena u Borovu Selu. Imali 
smo informaciju joπ od jutra da ih je specijalna policija iz 
Vinkovaca krenula osloboditi. Otiπli smo kuÊi, ali smo bili 
stalno u pripravnosti i morali smo biti dostupni. Tako smo 
ujutro oko 9 sati dobili poziv za mobilizaciju, tj. da se vratimo 

Borovo Selo

LEÆAO SAM U ÆITU I SLU©AO 
KAKO GA METCI OKO MENE LOME 

nazad gdje Êe nam biti reËeno πto se dogaa. Tada nam je 
reËeno da su Stipan Boπnjak i njegovi deËki zarobljeni i da se 
nalaze u okruæenju pa smo otiπli u Osijek i odande u njihovo 
oslobaanje. Imali smo malo mobilnih vozila tako da sam 
ja iπao s civilnim vozilom prema osjeËkoj upravi gdje smo 
se spojili s ostalima. Do Borova Sela uputili smo se preko 
Bijelog brda, Erduta i Dalja jer je s druge strane sve veÊ bilo 
blokirano. Kod jedne farme izmeu Dalja i Borova rasporedili 
smo se po æitu u formaciji za borbu uz naπe borbeno vozilo 
kao zaπtitu. Tako smo doπli na manje od 300 metara od 
ceste, dakle tamo gdje su bili ti kolege. A 1,5 km prije tog 
mjesta kada smo krenuli prema njima, veÊ tada su poËeli 
pucati iz sela prema nama, pa nam je za prolaz te duæine 
trebalo viπe od sat vremena, konstantno puzeÊi. 

Srbima je netko javio da dolazimo, a doπla je i JNA
 Znali su da mi dolazimo joπ od kada smo se naπli u 

osjeËkoj PU, jer je tada u toj upravi joπ uvijek radilo 70 
posto zaposlenika srpske nacionalnosti, pa im je netko 
zasigurno i javio. U Borovu i Dalju bili su utvreni Srbi, 
a mi jednostavno nismo znali πto nas Ëeka. Bili smo bez 
pancirki i πljemova, samo s osobnim naoruæanjem. Kako 
smo se pribliæavali, oni su sve jaËe pucali po nama sa 
prozora svojih kuÊa i s krovova. Nismo se mogli pribliæiti 
jer su oni bili na poviπenom terenu, a da smo preπli joπ 
jedno malo brdaπce, mi bismo bili svi poginuli. Tada se 
pojavilo sedam oklopnih vozila JNA iz pravca Dalja, pa 
nam je preko megafona njihov poruËnik poruËio “ovo 
je JNA, povucite se”, kao navodna tampon zona, nakon 
Ëega su otiπli na njihove poloæaje i zajedno s njima tukli 

Dok su pucali 
po nama, Ëuo 
sam samo 
kako se klasje 
slama, vrijeme 
je bilo tmurno, 
bio je veliki 
pritisak u 
zraku a  kiπa je 
poËela padati 
tek kad su 
oni joπ jaËe 
udarili na nas 
i tada smo se 
pod velikim 
pljuskom 
povukli nazad 
do farme od 
kuda smo i 
krenuli.
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su po nama. Dobili smo zapovijed da se povuËemo, nakon 
Ëega je nastupila opÊa pucnjava po nama iz sveg moguÊeg 
naoruæanja. Dok su pucali po nama, Ëuo sam samo kako 
se klasje slama, vrijeme je bilo tmurno, bio je velik pritisak 
u zraku a  kiπa je poËela padati tek kad su oni joπ jaËe 
udarili na nas. Tada smo se pod velikim pljuskom povukli 
do farme odakle smo i krenuli. Istodobno je doπla i HTV-
ova ekipa sa Saπom Kopljarom o Ëemu postoji i autentiËna 
snimka. 

DeËke su, navodno, klali i srpski sveÊenici
DeËki koji su poginuli, bili su u jednom trenutku 

odsjeËeni od ostalih i onda su pobijeni. Navodno nisu svi 
odmah ubijeni veÊ su neki bili i kasnije muËeni i zaklani. 
Prema neprovjerenoj informaciji, klali su ih njihovi srpski 
sveÊenici.  Koliko imam informacija, znam da su se 
borili dok su mogli i onda su ih sve pobili. Nakon mirne 
reintegracije, svi koji su pucali iz sela po nama bili su 
“odjednom kuhari” i prema njihovim priËama, nitko nije 
pucao po nama. To Borovo Selo bilo je problematiËno joπ 
od poËetka godine, znalo se da se tamo neπto dogaa. 
Imali su balvane na cestama, obavljali su nadzor prometa 
i nisu nikoga puπtali. VeÊ tada su imali iskopane rovove 
s obiju strana sela, jer je od 6-7 tisuÊa stanovnika moæda 
bilo par hrvatskih obitelji, a iza sebe su imali Vukovar i 
Borovo naselje gdje je bila polovica srpskog stanovniπtva, 
a i okolna sela su bila veÊinom srpska. 

Znali su da dolazimo joπ od kada smo se naπli u osjeËkoj PU, jer 
je tada u toj upravi joπ uvijek radilo 70 posto zaposlenika srpske 
nacionalnosti, pa im je netko zasigurno i javio.

To Borovo selo bilo je problematiËno joπ od poËetka godine, znalo 
se da se tamo neπto dogaa. Imali su balvane na cestama, obavljali 
su nadzor prometa i nisu nikoga puπtali. VeÊ tada su imali iskopane 
rovove s obiju strana sela, jer je od 6-7 tisuÊa stanovnika moæda bilo 
par hrvatskih obitelji.

Kad smo leæali u æitu, nismo imali nekakav 
poseban strah. Mi smo samo Ëekali naredbu za 
napad a povlaËenje nije uopÊe dolazilo u obzir. To 
vam iskreno kaæem, bili smo mladi. Danas da vas 
netko i natjera, mislim da bih jako razmiπljao o 
tome da se tamo naem bez pancirke i kacige, ali 
to je bila mladost. 

 ZloËinci su moæda joπ uvijek u Borovu Selu
Da neki od njih joπ dan danas æive u Borovu Selu, to ja 

ne mogu reÊi. Situacija je sliËna onoj iz Siska i Banovine 
gdje su neki Ëak danas i suci, a zna se πto su za vrijeme 
srpske krajine radili. Svi samo kaæu da niπta ne znaju i 
nemaju pojma, a kako ne bi toga bilo ovdje gdje je glavni 
pokretaË bio Veselin ©oπkoËanin  koji je i zaËetnik tih 
akcija i koji je bio glavni za uvoz Ëetnika iz Srbije. Kad su 
pobili naπih 12 deËki, tek nakon par dana dopustili su da 
se pokupe njihova mrtva tijela. Mi smo svi bili tada jako 
mladi, ja sam imao 23 godine i nismo znali πto nas Ëeka. 
Sve u svemu, nakon 16 godina poæelio sam vidjeti to sve 
ponovno i sjetiti se svega. 

 Znam da su nas i danas gledali poprijeko
 Kad smo leæali u æitu, nismo imali nekakav poseban 

strah. Mi smo samo Ëekali naredbu za napad a povlaËenje 
nije uopÊe dolazilo u obzir. To vam iskreno kaæem, bili smo 
mladi. Danas da vas netko i natjera, mislim da bih jako 
razmiπljao o tome da se tamo naem bez pancirke i kacige, 
ali to je bila mladost. Imao sam stvarnu æelju doÊi ovdje. 
Vuklo me, vezalo me na neki naËin i zato sam htio doÊi jer 
od tada nisam uopÊe prolazio ovuda. Htio sam doæivjeti to 
sve s druge strane i vidjeti kako ovi domaÊi ljudi gledaju na 
to. Znam da je nakon pogibije bilo svakakvih priËa a znam 
da nas je i veÊina danaπnjeg srpskog stanovniπtva gledala 
poprijeko i skidala nam sve po spisku. 

 Boris SADILEK
Snimio Ivica LAJTNER
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Osobitu pohvalu Franco Frattini uputio je MUP-
u i ministru Ivici Kirinu za dobro obavljen posao u 
sigurnosti granica te dodao kako Êe Europska unija i 
dalje pomagati.

Potpredsjednik Europske komisije i povjerenik Europske 
unije za pravdu, slobodu i sigurnost Franco Frattini, koji 
je nadleæan za dva poglavlja hrvatskih pregovora s EU, 
poglavlje Pravosue i temeljna ljudska prava te Pravda, 
sloboda i sigurnost, 12. travnja 2007. sudjelovao je na 
sjednici Vlade RH te razgovarao s ministricom pravosua 
Anom Lovrin i ministrom unutarnjih poslova Ivicom Kirinom. 
Frattinija je prethodnog dana u zraËnoj luci Pleso doËekao 
ministar Kirin te su zajedno prisustvovali prezentaciji 
Nacionalnog informacijskog sustava za upravljanje granicom, 
koji je najveÊim dijelom realiziran uz fi nancijsku podrπku 
zemalja Ëlanica EU, a prezentirao ga je pomoÊnik ministra 
unutarnjih poslova Filip DragoviÊ. 

Potpredsjednik Europske komisije Franco Frattini na 
konferenciji za novinare, odræanoj istoga dana u Ministarstvu 
vanjskih poslova i europskih integracija, naglasio je vaænost 
reformi zbog usklaivanja hrvatskog zakonodavstva s 
europskim, uz konkretne rezultate ne samo zbog Bruxellesa 
i puta Hrvatske prema EU veÊ zbog hrvatskih vlastitih 
graana. 

Regionalna suradnja
Postoji joπ velik posao koji se treba zavrπiti, ne samo 

na reformama zakonodavstva veÊ i na provedbi, rekao 
je Frattini u govoru na sjednici hrvatske Vlade. ©to se 
tiËe uspostave uËinkovitog i transparentnog pravosudnog 
sustava, to je jedna od kljuËnih toËaka koje zemlja mora 
ispuniti da bi bila Ëlanica EU, dodajuÊi kako nitko ne smije 
biti iznad zakona, spominjuÊi prije svega suce. ©to se tiËe 
korupcije, potrebna je prevencija, detekcija i procesuiranje 
sluËajeva te konkretan napredak na konkretnim sluËajevima. 
Borba protiv korupcije treba iÊi na dva kolosijeka a to su 
reforma zakonodavstva te praktiËni i konkretni koraci. 
Trebam brojke, trebam podatke, naglasio je. Prema 
Sanaderovim rijeËima, Hrvatska paæljivo oËekuje izvjeπÊe o 
screeningu za Poglavlje 23., najavljujuÊi da bi ono uskoro 
trebalo stiÊi. Regionalna suradnja je iznimno vaæna jer je 
Hrvatska tranzitna zemlja preko koje se mogu krijumËariti 
cigarete, droga, ukradeni automobili i ljudi. EK je spremna 
fi nancijski pomoÊi Hrvatskoj, ali Hrvatska mora uËiniti svoj 
dio posla, rekao je Frattini. Osobitu pohvalu Frattini je uputio 
MUP-u i ministru Ivici Kirinu za dobro obavljen posao u 
sigurnosti granica te dodao kako Êe Europska unija i dalje 
pomagati. 

Na zajedniËkoj konferenciji za novinare Sanader i Frattini 
usuglasili su stavove o skorom πirenju schengenskog 
prostora na Hrvatsku te dodali kako postoji interes Slovenije, 
Marske i Italije da se nae zajedniËko rjeπenje. 

Frattini u Splitu: Suradnja svih agencija znaËi sigurnost 
na moru

Dvodnevni boravak u Hrvatskoj potpredsjednik EK  
Franco Frattini zavrπio je posjetom Splitu, gdje su ga u 
postaji pomorske policije i LuËke kapetanije Split doËekali 
pomoÊnik ministra unutarnjih poslova za EU Filip DragoviÊ 
i ravnatelj policije Marijan Benko te naËelnik PU splitsko-
dalmatinske Ivan MerÊep sa suradnicima te ga upoznali s 
radom i zadaÊama pomorske policije u provedbi sigurnosnih 
standarda i nesmetane plovidbe Jadranskim morem, kao i 
s nadzorom 980 kilometara duge hrvatske plave granice. 
Predstavljen je i program koordinacije aktivnosti svih 
agencija koje skrbe o prometu na moru, kao πto su luËke 
kapetanije, Dræavna uprava za zaπtitu i spaπavanje, sluæbe 
potrage na moru i druge institucije. Po zavrπetku posjeta 
Frattini je ocijenio kako se jedino kvalitetnom suradnjom 
mogu ostvariti sigurnosni standardi u zaπtiti granice na 
moru, a samim time i odræati visoka razina sigurnosti 
plovidbe jednim od najljepπih mora. 

 Boris SADILEK
Snimio Ivica LAJTNER

Franco Frattini, potpredsjednik Europske komisije i povjerenik Europske unije za pravdu, slobodu i sigurnost, 
posjetio Hrvatsku

Frattini pohvalio MUP 
i ministra Kirina

Potpredsjednik 
Europske 
komisije i 
povjerenik 
Europske unije 
za pravdu, 
slobodu i 
sigurnost 
Franco Frattini, 
12. travnja 
2007. 
sudjelovao 
je na sjednici 
Vlade RH te 
razgovarao s 
ministricom 
pravosua 
Anom Lovrin 
i ministrom 
unutarnjih 
poslova 
Ivicom 
Kirinom. 

FRANCO FRATTINI potpredsjednik Europske komisije i 
povjerenik Europske unije za pravdu, slobodu i sigurnost i 
Predsjednik vrade Republike Hrvatske dr. IVO SANADER
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 U zagrebaËkom hotelu Westin, 13. travnja, 
odræan je sastanak dræava Ëlanica SEECP-a (South 
East European Cooperation Proces) na kojem su, uz  
domaÊine, ministra unutarnjih poslova RH Ivicu Kirina 
i ministricu pravosua RH Anu Lovrin, sudjelovale 
i delegacije dvanaest zemalja (Albanija, Bosna i 
Hercegovina, Bugarska, Crna Gora, GrËka, Kosovo, 
Makedonija, Moldova, NjemaËka, Rumunjska, 
Srbija, Turska) predvoene veÊinom ministrima 
unutarnjih poslova i pravosua. Takoer, na sastanku 
su sudjelovali i brojni predstavnici meunarodnih 
organizacija, kao i predstavnici izvrπne i zakonodavne 
vlasti u RH.  Na uvodnom dijelu sastanka okupljenima 
su se obratili predsjednik Vlade RH Ivo Sanader, 
rumunjski premijer Calin Popescu Tariceanu, 
potpredsjednik Europske komisije i povjerenik EU za 
pravdu, slobodu i sigurnost Franco Frattini te posebni 
koordinator Pakta stabilnosti za JugoistoËnu Europu 
Erhard Busek.

Europa - zona pravde, slobode i sigurnosti
Premijer Sanader istaknuo je kako su europski standardi i 

djelovanje pravne dræave, reforma pravosua i borba protiv 
korupcije kljuËne i aktualne teme ovog dijela Europe u ovom 
trenutku, podjednako vaæne za dræave koje se nalaze na 
putu u EU, kao i dræave Ëlanice. Takoer, naglasio je kako 
upravo prisutnost g. Frattinija na ovome skupu potvruje 
kako Europska komisija pridaje vaænost regionalnoj suradnji  
na podruËju pravosua i unutarnjih poslova, ali i spremnost 
i otvorenost Europske komisije da svojim iskustvom 
i znanjem pomogne u ostvarenju zajedniËkog cilja - 
JugoistoËna Europa kao zona pravde, slobode i sigurnosti. 
„ U Hrvatskoj je, zahvaljujuÊi pregovorima o Ëlanstvu u EU, 
dijalog s Europskom komisijom o temama iz pravosua i 
unutarnjih poslova postao stalan i gotovo svakodnevan. U 
neposrednoj vezi s temama ovog sastanka su, primjerice, 
pregovori koje vodimo u Poglavlju 24 Pravda, sloboda i 
sigurnost. Ovo poglavlje spominjem zato πto se unutar njega 
obrauje pitanje zaπtite buduÊe vanjske granice Europske 
unije pri Ëemu Êe nam biti izuzetno vaæna suradnja i potpora 
susjednih dræava“, rekao je premijer Sanader.

Rumunjski premijer Calin Popescu Tariceanu posebno 
se osvrnuo na vaænost dobre suradnje zemalja u regiji sa 
SECI centrom u Bukureπtu koji svojim radom daje veliki 
doprinos u nastojanju da se „izbriπe“ negativna slika ovog 
dijela Europe a u kontekstu prekograniËnog organiziranog 
kriminala i trgovanja ljudima.

Potpredsjednik Europske komisije Frattini se zahvalio 
Vladi RH na dinamiËnom i djelotvornom predsjedanju 
SEECP-om te istaknuo nekoliko mehanizama i mjera za 
ovaj dio regije kojima Êe se suzbiti organizirani kriminal i 
korupcija. Frattini je naglasio vaænost uspostave operativne 
mreæe dræavnih odvjetnika u cilju poboljπanja kapaciteta 
Dræavnog odvjetniπtva kako bi se u konaËnici poveÊao broj 
procesuiranih i osuenih osoba za poËinjenje najteæih oblika 
kaznenih djela. Takoer, naglasio je i vaænost uspostave 
mreæe za suradnju fi nancijsko-obavjeπtajnih jedinica. - Suci 
i dræavni odvjetnici moraju biti neovisni u svome radu, 
ali oni moraju biti odgovorni za svoj rad i graanima, a 
to je kljuË za gospodarski razvitak i jaËanje demokracije 
opÊenito. Reforma pravosua je dugotrajan proces, ali pravi 
put je svakako primjena i implementacija najboljih praksa i 
iskustava EU-a u pravosudni sustav; to je svakako proces koji 
je povezan i s kulturom, mentalitetom i stavovima graana 
o problemima korupcije, naglasio je Frattini.

Posebni koordinator Pakta stabilnosti za JugoistoËnu 
Europu Erhard Busek najavio je uspostavu VijeÊa za 
regionalnu suradnju koje bi za ministra pravosua i 

Europska komisija podržava napore Hrvatske u provedbi reformi

Europska komisija                
podræava napore Hrvatske

u provedbi reformi
U sklopu hrvatskog predsjedanja Procesom suradnje

u JugoistoËnoj Europi (SEECP-a), ministrica Lovrin
i ministar Kirin bili su domaÊini na sastanku „Standardi Europske 

unije i vladavina prava u JugoistoËnoj Europi“
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pregovorima 
o Ëlanstvu u 
EU, dijalog s 
Europskom 
komisijom o 
temama iz 
pravosua i 
unutarnjih 
poslova postao 
stalan i gotovo 
svakodnevan.
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unutarnjih poslova ove regije trebalo posluæiti kao  
operativni mehanizam za borbu protiv prekograniËnog 
kriminala i korupcije. Takoer, zahvalio se hrvatskoj Vladi 
na organizaciji ovakvog skupa, kao i na potpisivanju 
Memoranduma o razumijevanju koji se odnosi na         
suradnju u borbi protiv korupcije.

Na kraju uvodnog dijela upriliËena je i ceremonija 
potpisivanja inicijalnih dokumenta po zakljuËenju pregovora 
o viznom sustavu i ugovora o readmisiji izmeu Europske 
unije i Republike Albanije, Bosne i Hercegovine i Albanije, 
a dokumente su parafi rali ministri unutarnjih poslova ovih 
zemalja i potpredsjednik Europske komisije Frattini. „Nadam 
se kako Êe potpisivanje ovih dokumenata pokrenuti dijalog 
za stvaranje reæima bez viza za sve zemlje u ovoj regiji“, 
naglasio je potpredsjednik Frattini prilikom potpisivanja.

Europska sigurnost i suradnja - zajedniËki cilj
U nastavku konferencije ministar Kirin i ministrica Lovrin 

organizirali su dvije rasprave na temu Poboljπanje suradnje 
u reformama pravosua; uzajamna pomoÊ, razmjena 
iskustava i najboljih praksa, te JaËanje suradnje u borbi 
protiv korupcije: nacionalna zakonodavstva i strategije, 
meusobna podrπka i prijedlozi.

Posebna pozornost tijekom rasprave posveÊena je 
primjeni standarda Europske unije u podruËju pravosua 
i unutarnjih poslova u dræavama SEECP-a putem jaËanja 
vladavine prava, pravosudnih reformi i borbi protiv korupcije. 
Potvrena je i to da je europska perspektiva najbolji poticaj 

za institucionalne i zakonodavne reforme. Istaknuta je i 
vaænost uËinkovitog i neovisnog pravosua koje se moæe 
nositi sa najsloæenijim sluËajevima, poËevπi od nacionalnog 
kriminala pa do zaπtite ljudskih prava. Razmotren je i proces 
transformacije Pakta o stabilnosti za JugoistoËnu Europu, 
u kontekstu jaËanja regionalnog vlasniπtva, a Ëime Êe 
se doprinijeti jaËanju regionalne suradnje i vlasniπtva i u 
podruËju pravosua i unutarnjih poslova.

- Zadovoljstvo mi je reÊi kako su se dræave SEECP-a Ëvrsto 
opredijelile za jaËanje regionalnog vlasniπtva i suradnje 
u podruËju borbe protiv korupcije, policijske suradnje, 
migracija, azila i organiziranog kriminala. Republika 
Hrvatska je na navedenim podruËjima uËinila mnogo u 
smislu usklaivanja svojih propisa s propisima EU i svoja 

iskustva spremni smo podijeliti u zajedniËkom interesu naπe 
europske sigurnosti. »vrsto sam uvjeren da Êe suradnja 
zemalja SEECP-a i u sljedeÊem razdoblju doprinijeti jaËanju 
naπe sposobnosti za borbu protiv meunarodnog kriminala 
na prostorima jugoistoka Europe, istaknuo je ministar Kirin 
tijekom rasprave.

Ministrica pravosua Ana Lovrin naglasila je kako 
Republika Hrvatska, zajedno sa svim zemljama sudionicama 
SEECP-a, æeli doprinijeti boljem razumijevanju europskih 
standarda i razmjeni najbolje prakse za uspostavu 
neovisnog, nepristranog, pouzdanog i uËinkovitog 
pravosudnog sustava, a u nastavku procesa reformi 
pravosua oËekuje se podrπka Europske komisije, posebno u 
podruËju daljnjeg jaËanja institucionalnih i administrativnih 
kapaciteta. Takoer, osvrnula se i na dosadaπnje napore 
RH u reformi pravosua, posebno na Strategiju reforme 
pravosua s planom djelovanja, donesenu 2005. godine, 
kao i revidirane mjere plana djelovanja.

- UËinkovita borba protiv korupcije obveza je i prioritet 
Vlade RH koja, u suradnji s meunarodnom zajednicom, 
Ëini sve da politiËku volju na planu suzbijanja korupcije 
pretvori u ostvarenje reforme cjelokupnog druπtva, 
vladavine prava, demokracije i snaænog poduzetniËkog 
gospodarstva. Donoπenje Nacionalnog programa suzbijanja 
korupcije 2006.-2008. snaæno je odjeknulo u svim medijima, 
javnost se ukljuËila u raspravu o korupciji o kojoj se do 
tada govorilo sporadiËno, a isticanje negativnih druπtvenih 
pojava pokazalo se pozitivnim u nastojanju ispravljanja i 
ostvarivanja kvalitetnijeg druπtvenog ponaπanja, rekla je 
ministrica Lovrin.

Tijekom sastanka upriliËeno je i potpisivanje 
Memoranduma o razumijevanju, koji se odnosi na suradnju 
u borbi protiv korupcije kroz Protukorupcijsku inicijativu 
JugoistoËne Europe. 

Takoer, sudionici sastanka usvojili su i ZajedniËku 
deklaraciju kojom se ocjenjuju dosadaπnje aktivnosti, ali 
i defi niraju zajedniËki ciljevi buduÊe suradnje zemalja 
Procesa suradnje u JugoistoËnoj Europi u oblasti pravosua i 
unutarnjih poslova.

Emina LI©I∆
Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR
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Misija UNFICYP za policijske sluæbenike je 
nenaoruæana misija, policija nema izvrπnih ovlasti veÊ 
joj je temeljna zadaÊa posredovati izmeu sukobljenih 
strana. Za svoj doprinos u mirovnoj misiji na Cipru 
pripadnici hrvatskog policijskog kontingenta Goran 
JuriÊ, Gordan Vojta i Vedran Ægela primili su odliËja UN-
a 13. travnja 2007. godine.

Drugi policijski kontingent, koji Ëine policijski savjetnik 
Goran JuriÊ (upuÊen u misiju UNFICYP-a s radnog mjesta 
naËelnika Odjela za nezakonite migracije PU primorsko-
goranske), glavni inspektor Gordan Vojta (pomoÊnik 
naËelnika Postaje prometne policije Rijeka) te narednik 
Vedran Ægela (pripadnik Interventne jedinice policije PU 
karlovaËke), uspjeπno je nastavio stopama prethodnika. 
Tako Gordan Vojta obnaπa duænost zamjenika zapovjednika 
Sektora i Ëasnika za vezu pri vojnoj komponenti UNFICYP-a u 

OdliËja UN-a za pripadnike 
policijskog kontingenta na Cipru

UNFICYP 
UNPOL

Famagusti, Goran JuriÊ je postavljen na poziciju koordinatora 
za kriminalistiËke evidencije pri Glavnom stoæeru UNPOL-a u 
Nikoziji dok je Vedran Ægela koordinator policijskih ophodnji 
u Sektoru, smjeπten takoer u Nikoziji.

»injenica da ukupan broj pripadnika UNPOL-a broji 69 
policijskih sluæbenika iz devet zemalja svijeta, a da je MUP 
RH zastupljen sa samo tri predstavnika razliËitih struktura 
MUP-a koji su postavljeni na kljuËne pozicije u misiji, 
ujedno sluæi na ponos i na svakodnevno podsjeÊanje koliko 
smo se radom u meunarodnom okruæenju dokazali kao 
profesionalci.

Zbog same prirode posla, sva tri policijska sluæbenika 
su prostorno distancirana, a meusobni kontakti se 
svakodnevno odræavaju telefonski, dok se jednom tjedno 
upriliËi i zajedniËki susret.

Kako se radi o razliËitim pozicijama tako je i struktura 
radnih zadaÊa razliËita. Koordinator za kriminalistiËke 
evidencije veÊinu radnog vremena provodi ËitajuÊi izvjeπÊa 
UNPOL sluæbenika, aæurirajuÊi kriminalistiËke evidencije 
te analizirajuÊi poduzete mjere i radnje tijekom sluæbe. 
Zamjenik zapovjednika Sektora prisustvuje svim operativnim 
sastancima vojne komponente UNFICYP-a te usklauje 
vojno-policijsko postupanje dok koordinator policijskih 
ophodnji u Sektoru vodi raËuna o prostorno-vremenskom 
upuÊivanju UNPOL ophodnji te koordinira njihovo djelovanje.

Uspjeπno izvrπene zadaÊe
S obzirom na sloæenost poslova i sudjelovanje u 

operacijama UNPOL-a kao πto su osiguranja protesta 
graana, demonstracija, hodoËaπÊa u zoni razdvajanja, 
osiguranje transporta bolesnika s jedne na drugu stranu 
Cipra te postupanja prema civilima u zoni razdvajanja 
zbog poljoprivrednih djelatnosti, ali i lova, ponekad je 
dan prekratak. No sve do sada postavljene zadaÊe bile su 
izvrπene na vrijeme i uspjeπno.

Treba napomenuti kako je misija UNFICYP za policijske 
sluæbenike nenaoruæana misija te kako policija nema 
izvrπnih ovlasti veÊ joj je temeljna zadaÊa posredovati 
izmeu sukobljenih strana. Time do znaËaja dolazi 
uspjeπnost u pregovaranju i pronalaæenju rjeπenja iskljuËivo 
mirnim putem bez uporabe bilo koje vrste sile.

Za svoj doprinos u mirovnoj misiji UNFICYP sva tri 
pripadnika hrvatskog policijskog kontingenta primili su 
odliËja UN-a.Tako je 13. travnja 2007. godine odræana je 
Medal Parade, a Force Commander koji je u to vrijeme 
zamjenjivao odsutnog πefa Misije, uruËio je prigodna odliËja.

Gordan VOJTA
 voditelj kontingenta, glavni inspektor
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Ravnatelj policije Marijan Benko odræao je 24. 
travnja 2007. redovan sastanak s naËelnicima svih 
policijskih uprava.

 Na sastanku ravnatelja Benka s naËelnicima policijskih 
uprava raspravljalo se o tijeku priprema za turistiËku sezonu 
i prioritetima koje se pri tome stavljaju pred policiju. 
Posebno je naglaπena vaænost sigurnosti i protoËnosti 
prometa na svim cestovnim pravcima, kao i na graniËnim 
prijelazima. Da bi se to ostvarilo, potrebno je ostvariti dobru 
suradnju s policijama susjednih zemalja radi razmjene 
informacija o stanju u prometu te priljevu turista prema 
hrvatskim granicama, ali i suradnju s drugim struËnim 
sluæbama u Hrvatskoj, posebice s HAK-om.

Policija mora doprinijeti da na meunarodnom træiπtu 
Hrvatska zadræi poziciju sigurne, privlaËne i gostoljubive 
turistiËke zemlje. Da bi se to ostvarilo, tijekom predstojeÊe 
turistiËke sezone intenzivno Êe se suraivati s drugim 

Sastanak ravnatelja policije           
s naËelnicima PU

inspekcijskim sluæbama, Dræavnim inspektoratom, Carinskom 
i Poreznom upravom. Cilj suradnje je poduzimanje 
zajedniËkih aktivnosti radi sprjeËavanja sive ekonomije, 
sprjeËavanja poæara i uËinkovite protupoæarne zaπtite te 
oËuvanje javnog reda i mira u turistiËkim mjestima.

Sigurnoj turistiËkoj sezoni doprinijet Êe i skup ravnatelja 
policije koji Êe se od 17. do 19. svibnja 2007. odræati u 
Cavtatu i na kojemu Êe se konkretizirati modeli suradnje 
tijekom turistiËke sezone hrvatske policije s policijama 
susjednih dræava, ali i s policijama veÊine europskih dræava 
iz kojih turisti dolaze u Hrvatsku. 

Na sastanku se razgovaralo i o organizaciji rada 
temeljne policije te je naloæeno naËelnicima policijskih 
uprava da uz koordinaciju Ravnateljstva osiguraju 
ujednaËavanje naËina rada radi podizanja kvalitete 
ukupnog policijskog djelovanja. 

www.mup.hr

Sudionicima u prometu ravnatelj policije Marijan 
Benko, dræavni tajnik MUP-a Ivica BuconjiÊ te 
djelatnici Odjela za odnose s javnoπÊu MUP-a 
dijelili su knjiæicu Bonton za vozaËe. 

U povodu Globalnog tjedna sigurnosti u cestovnom 
prometu, u kojemu su sve policijske uprave u RH u 
razdoblju od 23. do 29. travnja 2007. godine, provodile 
pojaËane akcije usmjerene na suzbijanje prekrπaja 
zbog kojih dolazi do prometnih nesreÊa s najteæim 
posljedicama, kao i kampanje Hrvatskog autokluba 
UËinimo ceste sigurnijima, na Cvjetnom trgu je, 26. 
travnja ove godine, graanima grada Zagreba predstavljena 
knjiæica Bonton za vozaËe. Akcija podjele i predstavljanja 
te edukativne knjiæice sa zanimljivim i jednostavnim 

ilustracijama, nakon Zagreba, nastavit Êe se tijekom iduÊih 
mjeseci i u svim veÊim gradovima u RH . 

Njome Êe se nastojati upoznati sudionike u prometu s 
tzv. prometnim bontonom, odnosno s nekim nepisanim 
pravilima ponaπanja u prometu, kojih se najËeπÊe ne 
pridræavamo. 

U sklopu akcije, vozaËima i pjeπacima na potezu 
Massarykova, GunduliÊeva, PreradoviÊeva i Teslina 
ulica, ravnatelj policije Marijan Benko, dræavni tajnik 
MUP-a Ivica BuconjiÊ te djelatnici Odjela za odnose s 
javnoπÊu MUP-a dijelili su Bonton za vozaËe. 

Prema komentarima samih vozaËa i pjeπaka, akcija je 
izazvala pozitivne reakcije, o Ëemu dovoljno govori njihova 
velika podrπka akciji.

Akciju je pokrenuo MUP, zbog podizanja svijesti vozaËa 
o prometnoj kulturi, zajedno s Hrvatskim savezom udruga 
tjelesnih invalida, Hrvatskim autoklubom, Ministarstvom 
mora, turizma, prometa i razvitka i drugim subjektima u RH 
koji su nadleæni za pitanja prometa, kao i predstavnicima 
civilnog druπtva, a knjiæica BONTON ZA VOZA»E rezultat je 
meusobne plodonosne suradnje

www.mup.hr

Bonton za vozaËe - koliko poπtujete 
druge sudionike u prometu?

Globalni tjedan sigurnosti u cestovnom prometu

Tijek priprema 
za turistiËku 
sezonu uz 
koordinaciju s 
Ravnatelj-
stvom radi 
ujednaËavanja 
naËina rada 
radi podizanja 
kvalitete 
policijskog 
djelovanja.
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U cilju uspostavljanja znanstveno-tehniËke 
suradnje na podruËju razvoja, opremanja i 
modernizacije informacijsko-komunikacijskog 
sustava Ministarstva unutarnjih poslova RH, ministar 
Ivica Kirin i dekan Fakulteta elektronike i 
raËunarstva u Zagrebu prof. dr. sc. Vedran 
Mornar potpisali su, 4. travnja 2007., u 
prostorijama dekanata FER-a, Sporazum o 
znanstveno-tehniËkoj suradnji na poslovima 
modernizacije informacijsko-komunikacijskog 
sustava MUP-a. 

Mornar je tom prigodom istaknuo kako FER ima πto 
ponuditi MUP-u, a to je posebice suradnja na podruËju 
razvoja i modernizacije informacijskog i komunikacijskog 
sustava MUP-a, razmjena tehnologijskih znanja i znanja 
iz informacijskih znanosti, raËunarstva i telekomunikacija. 
Takoer, prema rijeËima dekana FER-a Vedrana Mornara, 
defi nira se i pruæanje konzultantskih usluga i kontinuirane 
edukacije, organizacije i provedbe seminara za djelatnike 
MUP-a, izrada studija za potrebe razvoja sustava MUP-a, 
evaluacija postojeÊih projekata i pomoÊ pri provedbi novih. 
Ministar Ivica Kirin istaknuo je zadovoljstvo πto se potpisuje 
ovaj sporazum, naglasivπi kako je taj sporazum trebao biti 
potpisan joπ prije deset godina. Mi u MUP-u æelimo da 
domaÊa pamet bude dio naπih projekata te sastavni 
dio krajnjeg domaÊeg proizvoda i to ne samo na naπem 
podruËju, veÊ dobro strukturirana prezentirana i vani te tako 
prepoznata kao izvorni hrvatski brand, istaknuo je Kirin. 
Osim tog cilja, prema rijeËima ministra Kirina, vaæan nam 
je i drugi cilj a taj je da na izradi programa sudjeluju i naπi 
studenti za koje, kao vrhunske hrvatske struËnjake, postoji 
velika moguÊnost zapoπljavanja u struËnim sustavima MUP-
a. Ovo je najbolji naËin da se iskoristi naπe domaÊe 
ljude kako bi se naπe znanje pretoËilo u hrvatsko 
druπtvo znanja, a osim toga MUP sada u pogonu ima 150 
projekata πto se tiËu informacijske tehnologije, koji pomaæu 
da doemo do informacija u πto kraÊem razdoblju, istaknuo 
je ministar Kirin.

www.mup.hr

Znanstveno-tehniËka suradnja

MUP I FER MUP I FER 
potpisali potpisali 

sporazum zasporazum za
DRU©TVO DRU©TVO 
ZNANJAZNANJA

MUP na Croatia Boat Showu 2007. u Splitu

Projekt Sustav elektroniËkih registracijskih ploËica 
plovila - ERP 2, kojega zajedniËki provode FER 
(Fakultet elektrotehnike i raËunarstva iz Zagreba) 
i Odjel pomorske i aerodromske policije Uprave za 
granicu MUP-a RH, prvi put je javnosti predstavljen, 
17. travnja ove godine,  na 9. meunarodnom sajmu 
plovila i nautiËke opreme Croatia Boat Show u 
Splitu.

O projektu ERP 2, koji Êe znatno pridonijeti sigurnosti 
plovidbe i uËinkovitosti nadzora hrvatskog teritorijalnog 
mora, govorio je dr. sc. Miroslav SlamiÊ, profesor FER-a i 
voditelj ovog projekta. Cilj implementacije ovog sustava je 
daljnje jaËanje integriranog nadzora plave granice. Ovaj pilot 
projekt, na kojemu struËnjaci FER-a i MUP-a intenzivno rade, 
u poËetku predvia opremanje desetak plovila pomorske 
policije, a zatim i opremanje brodova ribarske fl ote te u 
konaËnici druga javna plovila, kao i plovila charter tvrtki. 
Realizacija ovog  projekta za MUP RH predstavlja znatno 
uËinkovitije koriπtenje fl ote uz istodobne velike uπtede 
materijalnih troπkova i izdataka za gorivo. Posebno Êe 
pridonijeti uËinkovitom otkrivanju ilegalnih aktivnosti na 
moru kao πto je krijumËarenje ljudi i roba, nezakoniti ribolov 
i drugi oblici nezakonite plovidbe na moru.  Za Republiku 
Hrvatsku ovaj projekt je posebno znaËajan jer pridonosi 
integraciji znanosti, gospodarstva i nacionalne sigurnosti te 
osobito uËinkovitom nadzoru granice na moru. Projekt Êe se 
u poËetku primjenjivati na podruËju PU splitsko-dalmatinske, 
a prve rezultate oËekujemo nakon πest mjeseci. Ovaj projekt 
je tipiËan projekt  druπtava znanja koji na najbolji naËin 
koristi znanje, struËnost i iskustvo hrvatskih znanstvenika i 
struËnjaka - istaknuo je dr. SlamiÊ. 

NaËelnik Odjela pomorske i aerodromske policije Zoran 
NiËeno govorio je o aktivnostima pomorske policije tijekom 
proπle i pripremama za ovu turistiËku sezonu. Istaknuo je da 
pomorska policija i ovu turistiËku sezonu doËekuje spremna 
te da se za obavljanje poslova policije na moru koristi 
ukupno 39 plovila, triju razliËitih tipova. Takoer je naglasio 
da se, sukladno Strategiji razvoja graniËne policije kao i 
Akcijskog plana integriranog upravljanja granicom, koji su 
od Vlade RH prihvaÊeni kao strateπki dokumenti u procesu 
pridruæivanja EU,  u sljedeÊih nekoliko godina planira 
nabavka desetak novih plovila, kroz projekte iz EU fondova, 
kao i kroz sredstva odobrena iz proraËuna RH. 

Ovaj projekt koji provodimo u suradnji s FER-om, osim 
osnovne funkcije sustava, kojim se pridonosi sigurnosti 
nadzora svih plovila, takoer ima dodatne vrijednosti za 
MUP RH. Njime je osigurana maksimalna zaπtita informacija 
koje se prenose s mora na kopno, a osobito je uËinkovit 
u situacijama æurnog spaπavanja ili traganja na moru. 
Naglasio je da je to dio programa opremanja pomorske 
policije koja bi prema EU standardima, trebala zapoπljavati 
803 policijska sluæbenika, a da trenutno sav posao obavljaju 
452 djelatnika. Osobito je vaæno da je stupanjem na snagu 

U MUP-u æelimo 
da domaÊa 
pamet bude  
dio naπih 
projekata 
te sastavni 
dio krajnjeg 
domaÊeg 
proizvoda i 
to ne samo 
na naπem 
podruËju, 
veÊ dobro 
strukturirana 
prezentirana i 
vani, te tako 
prepoznata   
kao izvorni 
hrvatski brand
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ZajedniËkim projektom s FER-om
do sigurnije plovidbe i uËinkovitijeg 

nadzora pomorskog prometa
Odluke Vlade RH o proπirenju jurisdikcije na Jadranskom 
moru poveÊano podruËje nadzora za Ëak 72 posto. Zato 
je ulaganje u izgradnju brodova i opremanje pomorske 
policije jedan od prioriteta MUP-a, baπ kao πto je to i daljnja 
uspjeπna meuagencijska suradnja s drugim sluæbama koje 
skrbe o sigurnosti plovidbe morem.

Glasnogovornik MUP-a RH Zlatko Mehun istaknuo je da 
je opremanje pomorske policije sastavni dio opremanja 
graniËne policije. Tim se pridonosi zadræavanju visoke razine 
sigurnosti tijekom turistiËke sezone, u kojoj Êe i ove godine 
uz hrvatske policajce o sigurnosti turista iz svojih zemalja 
skrbiti i njihove kolege iz nekoliko europskih zemalja. 
Polovicom svibnja ove godine Ravnateljstvo policije MUP-a 
RH bit Êe domaÊin sastanka ravnatelja i predstavnika policija 
40-ak europskih i prekomorskih zemalja.

www.mup.hr
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O teËaju kojega po 15-mjeseËnom programu 
zavrπavaju polaznici u Policijskoj akademiji 
razgovarali smo s dipl. krim. Antunom 
©tembergerom, naËelnikom Policijske πkole.

O struËnoj osposobljenosti i osobi naËelnika Antuna 
©tembergera dovoljno govori njegova æelja
za permanentnim æivotnim obrazovanjem pa su mu 
tako ostala joπ dva ispita do magisterija.
Kako sam kaæe za sebe: “Proπao sam sve od pozornika 
do naËelnika policijske postaje, tako da sam
imao sva rjeπenja koja postoje od voe patrole, voe 
sektora, πefa smjene do pomoÊnika naËelnika,
kao sluæbenik za zakonitost postupanja i naËelnika 
policijske postaje”. Dovoljan je to razlog za razgovor 
s jednim od naπih vodeÊih policijskih struËnjaka za 
obrazovanje.

MUP: Koja je razlika izmeu onoga πto ste tada radili i 
onoga πto radite posljednjih godinu dana?

©TEMBERGER: Razlika je velika, ono je bio 
neposredan rad sa æivim problemima, a ovo je 
obrazovanje. No, obrazovanje u kojemu koristim sva 
svoja ranije steËena znanja, dakle sve ono πto je 
potrebno ljudima koji Êe sutra otiÊi iz ove πkole na teren 
kao gotovi policajci koji samostalno mogu obavljati svoj 
posao. 

MUP: S obzirom na vaπe iskustvo: πto je bitnije, 
teorija ili praksa?

©TEMBERGER: Jedno i drugo: moraju se dopunjavati. 
Moramo osmisliti naËin obrazovanja da osmislimo 
resurse i to tako da znanje visokoobrazovanih ljudi, naπih 
profesionalaca, iskoristimo u dijelu njihova iskustva i 

prakse kao kvalitetan odgovor na zahtjeve koje traæi 
nastava.

Kvalifi cirani predavaËi
MUP: Razlikuje li se obrazovanje za policajca u 

neËemu bitnom od ostalih vidova obrazovanja u RH ili je 
dosta sliËno?

©TEMBERGER: Ne moæemo govoriti o sliËnosti 
programa zato jer imamo specifiËan naËin obrazovanja, 
ali sliËnosti ima u dijelu zakonske regulative u 
srednjoπkolskom obrazovanju. Mi moramo dræati 
standard, naπi profesori moraju imati psiholoπko, 
pedagoπko-didaktiËke sposobnosti i znanja te time biti 
kvalificirani za predavaËe. Dakle, πkola mora funkcionirati 
u okviru Zakona, a Zakon o srednjoπkolskom obrazovanju 
stvara okvire. Osim toga, program rada ovjerava ministar 
znanosti, a izgled programa ministar unutarnjih poslova.

MUP: ZnaËi da je podrπka oba ministra jednako 
vaæna?

©TEMBERGER: Ne radi se o podrπci nego o zakonitom 
radu. Mi moramo imati dozvolu rada od Ministarstva 
prosvjete, a s druge strane programe mora potpisati 
naπ ministar. Jedno i drugo je povezano i ima svoj 
razlog. U sustav ulaze ljudi koji su prethodno zavrπili 
Ëetverogodiπnju srednju πkolu, to su ljudi koji imaju vrlo 
visoke rezultate te govore i piπu jedan od stranih jezika, 
pa onda zavrπavaju programe koje mi pripremamo 
za generaciju od 305 ljudi, koji zavrπavaju program u 
trajanju  od 15 mjeseci. Sada pripremamo jedan novi 
program od 12 mjeseci za koji takoer smatramo da Êe 
biti kvalitetan i da Êe ti ljudi biti osposobljeni samostalno 
obavljati poslove po zavrπetku πkole. 

Razgovor s dipl. krim. Antunom Štembergerom, naËelnikom Policijske škole

Ponosni su πto Êe postati policajci

Svaka zemlja sebi prilagoava sustav 
obrazovanja i svi imamo isti cilj, a 
kako doÊi do cilja to je pitanje svakoga 
posebno. Bitno nam je brzo ali i 
kvalitetno stvoriti dobrog policajca. 

U sustav ulaze 
ljudi koji su 
prethodno 
zavrπili 
Ëetverogodiπnju 
srednju πkolu,  
ljudi koji imaju 
vrlo visoke 
rezultate te 
koji govore i 
piπu jedan od 
stranih jezika...
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Program srednjoπkolskog obrazovanja za zanimanje 
policajac

MUP: Postoji li podjela na praktiËni i teoretski dio 
teËaja?   

©TEMBERGER: Program se inaËe zove Program 
srednjoπkolskog obrazovanja za zanimanje policajac. 
Programi su æivi, konstantno ih prilagoavamo i 

unaprjeujemo. Teorija je usko isprepletena sa 
situacijskom nastavom. Æive primjere iz prakse, dobar 
rad policajaca, ugraujemo u scenarije situacijske 
nastave, koje koristimo po zavrπetku odreene tematske 
jedinice i kroz te scenarije omoguÊujemo polaznicima 
da πto bolje i πto kvalitetnije svladaju program. Nakon 
toga ljudi idu na teren u mentorsku obuku jedan na 
jedan, gdje je mentor zaduæen za polaznika. On ga 
prati, pokazuje i usmjerava ga u radu. Nakon tri mjeseca 
provedena s mentorom, polaznik se vraÊa ovdje na 
zavrπna tri mjeseca, gdje se provodi integralni trening. 
Taj trening obuhvaÊa steËena znanja i iz teorije i 
mentorstva. Obavlja se situacijska nastava gdje oni sebe 
mogu prepoznati u praksi. Prema novom programu u 
trajanju od 12 mjeseci, posljednja tri mjeseca iskoristit 
Êemo za specijalizirani naËin obrazovanja s obzirom na 
potrebe, tj. podruËja gdje Êe oni raditi, bilo na granici ili 
u interventnoj policiji. 

MUP: Na πto stavljate bitan naglasak u samom 
obrazovanju?

©TEMBERGER: To je svakako obrazovanje za 
temeljnog policajca. Ne ulazimo u sferu operativnog 
deæurstva, u poslove πefova smjene i voa sektora, jer 
je to viπa struËna sprema, sukladno kategoriji policijske 
uprave. 

MUP: Od 305 upisanih polaznika koliko Êe uspjeπno 
zavrπiti prekvalifikaciju?

©TEMBERGER: Teπko je to reÊi. Ovo je tek druga 
generacija ovog oblika πkolovanja. Moj stav je da ulaz 
i prijam u sustav mora biti teæak, a onoga trenutka kad 
polaznici dou ovdje mi se moramo truditi da u njih 
ugradimo znanja. Posebno se trudimo da oni kojima teæe 
ide zavrπe teËaj. Nije nam, dakle, cilj ruπiti ljude nego te 
ljude, koje smo dobili u sustav, nauËiti πto bolje buduÊem 
poslu. No, ipak na odreeni broj njih moramo raËunati da 
neÊe zavrπiti πkolovanje pa, prema tome, sam ulazak u 
sustav niπta ne garantira.

Æive primjere iz prakse, dobar rad policajaca, 
ugraujemo u scenarije situacijske nastave, koje 
koristimo po zavrπetku odreene tematske jedinice i 
kroz te scenarije ljudima omoguÊavamo da polaznici 
πto bolje i kvalitetnije svladaju program. Nakon 
toga, ljudi idu na teren u mentorsku obuku “jedan 
na jedan”, gdje je mentor zaduæen za polaznika. On 
ga prati, pokazuje i usmjerava ga u radu, a nakon tri 
mjeseca provedena s mentorom, vraÊa se ovdje na 
zavrπna tri mjeseca, gdje provodi integralni trening.

Sa svim polaznicima jednom mjeseËno idemo 
preko Sljemena do StubiËkih toplica pjeπice. 
Tu nam je iskljuËivi cilj da poboljπamo njihove 
aerobne sposobnosti. Put je dugaËak oko 30 km, 
no nije bitna duæina puta, veÊ optereÊenja koja 
se na njemu nalaze s obzirom na veÊe ili manje 
strmine. U poËetku se ide lakπim putem, a kasnije 
biramo sve teæe i teæe puteve. N jedan put u tih 9 
mjeseci ne idu istim putem.
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 Jednakost spolova
MUP: Koliko je æena uπlo u obrazovanje prema starom 

programu od 15 mjeseci te kako su prihvaÊene?

©TEMBERGER: U ovom naraπtaju jedna treÊina 
su æene, πto znaËi da imamo 100 æena. Zasad nema 
nikakvih problema: one su jednake meu jednakima. 
Kao naËelnik πkole nisam imao nikakvih problema ili 
saznanja da su se dogaale nekakve razlike. Sve ovisi o 
nama, dakle o tomu kako smo im osmislili æivot u πkoli i 
u domu. 

MUP: Koliko se naπ teËaj razlikuje od teËajeva 
europskih i svjetskih policija te hoÊe li biti nekih 
promjena? Je li vremensko trajanje teËaja identiËno 
europskim policijama?

©TEMBERGER: Postoji razlika od zemlje do zemlje. 
Usporeivali smo i druge programe a nama je najsliËniji 
slovenski program. Sadræaj je otprilike isti s obzirom 
na vremensko trajanje. U Americi traje 6 mjeseci, u 
NjemaËkoj 2,5 godine, i upravo prateÊi njihov naËin 
obrazovanja, vidimo kako im otpada vrlo mali postotak 
ljudi. Oni koju uu u program - zavrπe ga. Ako treba s 
nekim raditi 24 sata, onda se radi 24 sata. Taj Êe proliti 
puno znoja, ali Êe i zavrπiti πkolovanje. Vrlo su strogi po 
pitanju izostanka s nastave. Bez obzira na opravdanost ili 
neopravdanost izostanaka s nastave: onog trenutka kad 
se prekoraËi fond sati, tada polaznik otpada iz sustava 
obrazovanja. 

MUP: Ne Ëini li vam se naπ teËaj prekratkim s obzirom 
na njemaËki koji traje 2,5 godine?

©TEMBERGER: Ne. Svaka zemlja sebi prilagoava 
sustav obrazovanja i svi imamo isti cilj, a kako doÊi do 
cilja, to je pitanje za svakoga posebno. Bitno nam je brzo 
ali i kvalitetno stvoriti dobrog policajca. 

MUP: S obzirom na to da polaznici stalno borave 
ovdje, kako je organizirana nastava?

©TEMBERGER: Moramo se prilagoavati sukladno 
kapacitetima i naπim moguÊnostima. Nastojimo njihovo 
slobodno vrijeme organizirati tako da ih motiviramo 
za bavljenje raznim sportskim aktivnostima, a s druge 
strane nameÊemo im i obvezu uËenja u slobodno 

vrijeme, jer nije dobro to prepustiti samovolji. Oni 
imaju obveze koje su regulirane kuÊnim redom boravka. 
Osim toga, moraju se i odmarati. Dakle, pod naπim su 
nadzorom i moram vam reÊi da mi s tim do sada nismo 
imali nikakvih problema. Mi ljude moramo nauËiti 
ponaπanju u odori, dræanju odore te naËinu ponaπanja 
policajca. Vrlo je vaæno da ljudi meusobno komuniciraju, 
da se pozdravljaju, da upoznaju hijerarhiju. To ih moramo 
nauËiti. Mi im sve to svojim primjerom moramo pokazati. 
Tijekom vikenda polaznici su slobodni. Dakle, primjenjuju 
sva prava i obveze koja imaju u radnom odnosu. 

MUP: Koliko njihova meusobna kolegijalnost utjeËe 
na razvijanje osjeÊaja ponosa πto su policajci?

©TEMBERGER: Ovog trenutka oni su veÊ ponosni na 
ono πto Êe postati. To se poglavito vidi iz zadnjeg dijela 
programa kad su se vratili s terena s mentorom. Vidi se 
ozbiljnost, vide se nove karakterne crte polaznika. Puno 
bræe percipiraju naπe zahtjeve. S njima se konstantno 
radi, a bez toga ne bi bilo ni rezultata. 

MUP: ©to biste poruËili onima koji razmiπljaju o tome 
da jednog dana postanu policajci te koji je to ljudski 
faktor bitan da bi se uopÊe moglo biti policajac?

©TEMBERGER: Dobar dio ljudi ulazi u sustav da bi 
rijeπio svoje egzistencijalno pitanje, ali nakon razgovora 
s ljudima koji su doπli s potpuno drugaËijom struËnom 
spremom, mogu reÊi kako su im se, kroz boravak 
u Akademiji i na terenu, bitno promijenili stavovi i 
razmiπljanje pa je samim time veliki dio tih ljudi zavolio 
ovaj posao i pronaπao sebe u tom zanimanju. Poπtenje 
je najvaænije i, zapravo, to je sveta karakteristika osobe 
koja je uπla u ovaj sustav. Osim toga, takva osoba mora 
imati æelju da se suprotstavi nepropisnom naËinu æivota, 
osobito kriminalu. Ima puno mladih ljudi koje boli kad 
vide kako drugi uzimaju  neπto πto im ne pripada.  U 
policiji se nitko neÊe obogatiti, ali neÊe biti ni gladan. 
O samoj osobi ovisi njezin daljnji napredak pa ako 
zavrπi ovu πkolu i pokaæe se kvalitetnom i, ako stvarno 
to æeli raditi, pred njom se otvaraju velike moguÊnosti. 
Svakomu tko se dokaæe napredovanje je neminovnost. 
Nama trebaju kvalitetni i πkolovani ljudi. Pa i ako 
netko ue u sustav i ostane samo policajac, dobro 
je. On mora teæiti ka stalnom πkolovanju. Kroz vidove 
obrazovanja, koje imamo u sustavu MUP-a, on ima 
naËina za napredovanje. S tim se automatski podiæe i 
sam standard. ©to je zahtjevniji posao, bolja je i plaÊa. A 
tu je, svakako, bitan i faktor domoljublja. 
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Kako bi postigli æeljenu kondiciju i fiziËku spremnost, 
polaznici teËaja za policajce pohaaju i sate tjelesnog 
odgoja i samoobrane. Kako nam je rekao prof. 
tjelesnog odgoja Zdenko Behin, koji s njima realizira 
nastavni program Sport i samoobrana, vjeπtina steËena 
na nastavnim satima primjenjuje se sutra u praksi. 
Imamo dvije komponente: sposobnosti i znanja. 
Objema komponentama posveÊujemo veliku paænju. 
Behin je istaknuo kako se na kraju provodi provjera 
baziËnih motornih sposobnosti sa standardiziranim 
testovima. Jedna od provjera je i poligon pjeπadijskih 
prepreka. Ta baziËna provjera sposobnosti obuhvaÊa 
poligon pjeπadijskih prepreka, sklekove na ruËama, 
a tu su i trbuπnjaci na kosoj klupi, trËanje na 2400 
m i penjanje na konopac. Iz svake od tih disciplina 
polaznici moraju dobiti pozitivnu ocjenu. Ocjene se 
zbrajaju i onda dobijemo ocjenu iz sposobnosti. Svaki 
od tih testova mjeri neku od sposobnosti. Poligon mjeri 
aerobne i anaerobne sposobnosti i viπe-manje sve 
druge motoriËke sposobnosti. Sklekovi mjere snagu 
ruku i ramena, trbuπnjaci snagu trupa. Svatko iz svake 
discipline mora ostvariti normativni minimum inaËe 
dobiva negativnu ocjenu. ZnaËi, jednu ocjenu dobiva 
iz tih sposobnosti, a drugu dobiva iz znanja. Znanja su 

podijeljena u neke cjeline koje obraujemo na nastavi 
to su: udarci rukama, stavovi kretanja, udarci nogama, 
padovi, bacanja, zahvati za privoenje i vezivanje. Kod 
bacanja se obrauju klasiËna judo bacanja, ali ima i 
hrvaËkih bacanja. UËimo ih ono πto je najefikasnije, npr. 
kod udarca rukama baziramo se na boksaËkoj tehnici 
koja je efikasnija od karatea. Kod udaraca nogama, 
pak, orijentiramo se na karate tehniku. Dakle uvijek 
koristimo ono πto je najefikasnije i u realnoj situaciji 
najprimjenjivije. Na sposobnostima jako inzistiramo, jer 
ako netko usvoji znanje, a nema tih sposobnosti (snage, 
brzine), onda to znanje ne moæe na cesti primijeniti. Za 
snagu svakodnevno provodimo vjeæbe represivne snage, 
statiËke snage, Ëak radimo i neπto na eksplozivnoj snazi 
(vjeæbe brzine, kontinuiranog optereÊenja i izdræljivosti). 
Kad su ovdje kod nas devet mjeseci na teËaju mi sa svim 
polaznicima jednom mjeseËno idemo preko Sljemena 
do StubiËkih toplica pjeπice.Cilj nam je poboljπati njihove 
aerobne sposobnosti. Put je dugaËak oko 30 km, no 
nije bitna duæina puta veÊ optereÊenje. IspoËetka se ide 
lakπim putem, a kasnije biramo sve teæe i teæe puteve. 
Ni jedan put u tih devet mjeseci ne idu istim putem. 
Testovi za muπkarce i æene su isti ali norme nisu iste, πto 
znaËi da æene moraju ispuniti manju normu. 

Posao vas Ëeka
Pa dakle, ako ste spremni postati bolji, snalaæljiviji, 

nauËiti ispravno rukovati oruæjem i dobro gaati te 
svakodnevno biti u izvanrednoj fiziËkoj kondiciji i snazi, 
roeni ste za polaznika ovoga teËaja. Zavrπetak teËaja, 
prema rijeËima naπih sugovornika, ali i prema miπljenju 
koje prevladava u javnosti, osigurava vam rjeπavanje 
vaπeg egzistencijalnog pitanja πto je danas bitna æivotna 
stavka.

 Boris SADILEK
 Foto Ivica LAJTNER

Um caruje - snaga klade valjaUm caruje - snaga klade valja
Sport i samoobranaSport i samoobrana
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U proπlom broju naπega glasila imali ste priliku 
Ëitati o osnutku nove mobilne jedinice prometne 
policije Kobre, koja je pobudila veliki interes kako 
naπe tako i inozemne javnosti. Nakon mnogih upita 
Ëitatelja o samom Ëlanku te naËinu rada Kobri, 
odluËili smo se na licu mjesta uvjeriti kako rade te 
kakve su rezultate do sada postigli. ZahvaljujuÊi 
susretljivosti njihova naËelnika Josipa ∆eliÊa, kao 
i svih ostalih Ëlanova jedinice, s njima sam proveo 
dvije smjene pred kraj travnja. Radilo se o noÊnim 
vikend akcijama, koje su uobiËajene za rad takve 
jedinice. No, kao prvo zanimali su me rezultati 
onoga πto su dosad postigli.   

MUP: Jeste li zadovoljni dosadaπnjim rezultatima?

∆ELI∆: S obzirom na okolnosti izuzetno sam 
zadovoljan rezultatima. BuduÊi da smo prilikom 
postupanja uËinkoviti otprilike 95 posto, dakle, za svako 
vozilo imamo odreene rezultate. Jedna je od glavnih 
tema na edukaciji bila prepoznavanje i uoËavanje 
prekrπitelja, sudionika u prometu koji Ëine prekrπaje. 

MUP: Na koja se podruËja postotak od 95 posto 
uËinkovitosti odnosi?

∆ELI∆: Radi se o postupanjima sudionika u prometu, 
dakle o problemu alkohola, prolasku kroz crveno svjetlo, 
prekoraËenju brzine te osobama koje se u jutarnjim 
satima nalaze u vozilu i na prvi pogled izgledaju 

sumnjive, zatim na posjedovanje ilegalnog oruæja i 
droge. Taj postotak dovoljno govori sam za sebe, a 
najvidljiviji je na kraju smjene kad se vidi ukupan broj 
postupanja te broj osoba koje su zateËene u prekrπaju. U 
svim sluËajevima je neπto naeno i odraeno.

Bavimo se prevencijom i suzbijanjem svih oblika 
kriminaliteta

MUP: U Ëemu se razlikujete od ostalih jedinica 
policije?

∆ELI∆: Kao mobilna jedinica prometne policije bavimo 
se prevencijom i suzbijanjem svih oblika kriminaliteta, 
ilegalnim migracijama, πvercom robe, imovinskim 
deliktima, dakle, svim oblicima kaznenih djela i prekrπaja 
te hvatanjem njihovih poËinitelja. To nas razlikuje od 
prometnih i inih jedinica gdje svatko radi po svojoj liniji 
rada. Druga bitna razlika je da mi radimo na podruËju 
cijele Republike Hrvatske. PoËinitelja uhvaÊenog u 
prekrπaju predajemo na licu mjesta nadleænoj policijskoj 
upravi na daljnje procesuiranje. Ako ima potrebe zadræati 
i privesti osobu, onda je privodimo u mjesnu postaju. 

MUP: Kako je javnost prihvatila vaπe osnivanje i 
djelovanje na terenu?

∆ELI∆: S obzirom da smo veÊ gostovali u medijima 
i s njima suraivali, a i u kontaktu s poznanicima i 
graanima, dobivamo jako dobre reakcije. Bitno je 
kvalitetno prezentirati jedinicu, jer se radi o osobama 

”KOBRE” ”KOBRE” 
ostvarile visok stupanj uËinkovitosti ostvarile visok stupanj uËinkovitosti 

Sigurnost prometa na cestama bitno Êe se poveÊati
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koje u civilu mogu zaustaviti sudionike u prometu. Mogu 
navesti jedan primjer: jedna osoba me danas nazvala, 
Ëestita nam i kaæe da nam to na cesti treba zbog 
sigurnosti ljudi na cestama, ali i zbog svega ostaloga πto 
radimo. 

MUP: Je li motivacija Ëlanova Kobri ostala na istoj razini 
ili se neπto promijenilo poËetkom rada jedinice?

∆ELI∆: Prije svega to su ljudi koji su struËni, 
osposobljeni i s dugogodiπnjim iskustvom, a element 
dobrovoljnosti bio je bitan od samog ulaska u jedinicu. 
Po njihovim se rezultatima vidi da su izuzetno motivirani. 
Dolaskom u jedinicu njihov se opseg posla automatski 
poveÊao.  Prometni je policajac, primjerice, obavljao 
kontrolu prometa, nije imao moguÊnost raditi druge 
stvari. KriminalistiËki policajac je radio svoj dio, nije imao 
moguÊnost obavljati kontrolu prometa, da ne govorimo 
o specijalnoj i interventnoj policiji. ZnaËi, njima su se 
otvorile moguÊnosti da rade kompletan policijski posao, 
Ëime su jako motivirani. Dokazuju to i njihovi rezultati. 

MUP: Na koji se naËin postupa prema prekrπiteljima 
s obzirom na to da su Ëlanovi ekipe razliËitih policijskih 
specijalisti: ima li nekakvih razlika u brzini primjene 
postupanja od uobiËajene?

∆ELI∆: Mi svoj policijski posao radimo korektno i na 
profesionalnoj razini. Prilikom zaustavljanja u prometu, 
odnos je korektan i profesionalan, a ukoliko naiu na bilo 
kakav otpor, policijski sluæbenici imaju pravo primijeniti sve 
policijske ovlasti, od metode prisile do svih drugih ovlasti. 
Prilikom bilo kakvog postupanja ispunjeni su svi zakonski 
uvjeti za postupanje, bilo za uporabu fi ziËke snage bilo za 
πto drugo. 

MUP: Koliko preventivno na ljude djeluju izreËene 
mjere?

∆ELI∆: Imamo razliËite razine. Prvo i osnovno, za 
ljude je sama naπa prisutnost veÊ preventivna. Kad nas 
ljudi vide to veÊ samo po sebi ima dobar rezultat.  A 
kad se radi o osobama koje su kriminalci, naπi Êe ljudi 
adekvatno odraditi svoj dio posla. Generalno gledano, 
prevencija je itekako dobrodoπla i tu imamo jako dobrih 
rezultata. O podacima prevencije joπ je rano govoriti 
kroz statistiËke podatke o smanjenju broja nezgoda i 
broja prekrπaja, u odnosu na zadnja dva mjeseca rada. 
Sama naπa pojava je jedan od oblika prevencije. Sama 
spoznaja o osnutku takve jedinice, koja nije ograniËena 
svojim podruËjem djelovanja, linijom rada i tehnikom, u 
kriminalnom miljeu stvara nemir jer se ne zna kad Êemo 
se pojaviti. 

Planirane akcije
MUP: Kako prepoznajete pripadnike ”krim-miljea“, 

bilo u prometu ili u drugim podruËjima djelovanja?

∆ELI∆: Ako mlaa osoba vozi auto od 150 do 200.000 
eura vrijednosti. Zatim po mjestima gdje se pojedinci 
okupljaju: to dovoljno govori o kakvim osobama se 
radi. A konaËno, prilikom same kontrole provodi se 
provjera preko OKC-a, te imamo detaljan uvid jesu 

li osobe evidentirane u tom miljeu ili nisu. Postoje i 
veÊ detektirane osobe koje su nositelji organiziranog 
kriminaliteta s kojima se onda veæu niæe rangirane osobe 
u tom lancu. Do odreenih informacija dolazimo samim 
svojim radom, ali i navedenom metodom. U postupanje 
ne idemo igrom sluËajnog odabira, veÊ idemo na 
planirane akcije u odreenom podruËju grada, bilo da su 
to dionice ceste ili neko drugo podruËje, na kojem ciljano 
djelujemo. . 

MUP: BuduÊi da mobilnu opremljenost Kobri 
saËinjavaju i automobili i motori, stavlja li se poseban 
naglasak u nekim situacijama na djelovanje motorista?

∆ELI∆: Apsolutno. Motor u nekim situacijama 
moæe puno viπe koristiti: kada se radi o podruËju gdje 
auto moæda ne moæe pristupiti, zatim kad je rijeË o 
prometnim guævama, tada motor dolazi viπe do izraæaja. 
Osobito Êe doÊi do izraæaja kad poËne turistiËka sezona. 

MUP: Jesu li motori dovoljno brzi i za one koji misle 
da su najbræi?

∆ELI∆: Naravno, radi se velikim kubikaæama motora 
koji u vrlo kratkom razdoblju mogu postiÊi brzinu veÊu 
od 300 km/h. Naπe motore ne moæe voziti svatko. 
VozaËi tih motora su izvanserijski dobri vozaËi. Svatko tko 
pokuπa svoj motor upotrijebiti za poËinjenje kaznenog 
djela ili bijeg mora biti suoËen s tim da smo i u tom 
sluËaju svakako spremni odraditi svoju zadaÊu. 

MUP: ©to je jednoj Kobri bitno imati na umu pri 
postupanju prema graanima u bilo kojoj situaciji?

∆ELI∆: Mi prema svim sudionicima u prometu 
postupamo profesionalno. Ne obavljamo klasiËnu 
kontrolu prometa uz punkt, tako da Êe nam se vrlo 
rijetko dogaati da Êemo na taj naËin zaustavljati 
graane i obavljati klasiËne kontrole. Radimo prema 
odreenim saznanjima ili na naËin da smo zatekli osobu 
u prekrπaju ili prema podacima koji govore da se u 
tom vozilu nalazi osoba koja nam moæe biti operativno 
interesantna, nakon Ëega obavljamo zaustavljanje i  
kontrolu osobe i vozila. 
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Razmjena iskustava s njemaËkom policijom
MUP: Kakvi su prvi dojmovi vaπih kolega iz njemaËke 

policije koji su pomogli opremanje Kobri - jedinice koja se 
zove isto kao i njihova TV jedinica?

∆ELI∆: Sve susjedne zemlje pokazale su vrlo veliku 
zainteresiranost za naπu jedinicu. U prilog tomu govori i 
Ëinjenica da Êemo u svibnju boraviti u njemaËkoj policiji i s 
njima razmijeniti svoja iskustva. Bit Êe to razmjena iskustva 
o temama rada, problematici, naËinu rada i to u teoretskom 
i praktiËnom dijelu, a nakon naπeg posjeta njima njemaËke 
kolege oËekujemo i  na naπem terenu. S obzirom na to da 
i inaËe imamo dobru suradnju s njemaËkom interventnom 
policijom, oni su jako zainteresirani za pomaganje u bilo 
kojem smislu naπem Ministarstvu. 

MUP: Neki graani joπ nisu upoznati 
s vaπim postojanjem. ©to biste njima 
poruËili?

∆ELI∆: Bitno je istaknuti da su to 
policijski sluæbenici koji rade u civilu, 
obiljeæeni sluæbenim policijskim 
znaËkama, Ëime se vidno legitimiraju 
kao pripadnici policije. Rade u 
sluæbenim civilnim vozilima, koja 
su obiljeæena vidljivim obiljeæjima, 
tako da se prilikom zaustavljanja 
lako mogu uoËiti policijske svijetleÊe 
oznake. Tako je i u svim zemljama 
u Europi gdje postoje iste takve 
jedinice. Bitno je naglasiti da 
svi vidovi policije postupaju na 
gotovo identiËan naËin, no taktika 
i metodika postupanja je sasvim 
neπto drugo. Prometna ima svoju 
metodiku, kriminalistiËka, interventna 
i specijalna svoju, a mi imamo sukus 

svih metodika, koja se bitno razlikuje, recimo, od ekipe 
za oËevide koja se po obavljenom oËevidu vraÊa u 
svoje sjediπte. Kod nas je to Ëitava lepeza postupanja 
koja ide ka usavrπavanju  i uËenju novih metoda, 
taktika i postupanja. Ne mora znaËiti da Êemo stalno 
ovako raditi, moæda Êemo iskustveno nadiÊi te metode 
i prilagoavati se novim naËinima rada. Pod zajedniËki 
nazivnik moæemo staviti preventivno djelovanje, πto je 
cilj svake jedinice policije, ali prioritet nam je hvatanje 
u izvrπenju ili prekrπaja ili teπkog kaznenog djela. 
Naπ svaki izlazak na teren je poluËio rezultate, bilo iz 
podruËja teæih kaznenih djela ili iz podruËja prometnih 
prekrπaja. Nismo proveli ni jednu zadaÊu na terenu da 
nije neËim rezultirala. 

Profesionalnost, motiviranost, pristojnost i 
dobrovoljnost razlog su uspjeha i velike uËinkovitosti 
Kobri.

Raznoraznim prevarantima, lopovima, dilerima i inim 
osobama koje same ili organizirano Ëine razne kriminalne i 
prekrπajne radnje noÊ je ponekad najbolja prijateljica. No, ona 
ih u svakom trenutku moæe lako iznevjeriti s obzirom na to da 
su jedino svjetlo u tim mraËnim dogaanjima oni koji provode 
zakon u svim podruËjima djelovanja. Samim time iznenadila 
me istina o situacijama s kojima se suoËavaju svi naπi policajci 
koji s tim i, moram kazati, takvim ljudima moraju raditi, 
provodeÊi kontrolu u prometu ili prevenciju na podruËjima o 
kojima postoje informacije o ilegalnoj prodaji droge, prodaji 
ilegalnog oruæja i ilegalnom zadræavanjm i prebacivanju ljudi 
u druge zemlje. To su samo neka od podruËja djelovanja u 
kojima sam sudjelovao dvije noÊi s Ëlanovima Kobri i uvjerio 
se u to Ëime su se pojedinci i grupe spremni baviti ne bi li pod 
svaku cijenu stekli bilo materijalnu, imovinsku ili inu korist, na 
koju polaæu svoje umiπljeno pravo. 

Kriminalci vole raditi noÊu
Ne znam zaπto se utrkujemo!

To je odgovor jednog mladiÊa koji se sa svoja dva 
prijatelja utrkivao po Selskoj cesti u Zagrebu. Radi se 
o ”utrci“ trojice mladiÊa koji su svojim automobilima 
ugroæavali ostale sudionike u prometu turirajuÊi na 
semaforima da πto bræe pod svaku cijenu stignu 
do iduÊeg semafora. Na prednjem dijelu jednog 
automobila izvrπene su preinake, koje su zbog 
poboljπanja konjskih snaga i oduzele prostor predvien 
za registracijske oznake, kojih nije bilo. Isto vozilo 
nezakonito ima ugraen nitro pogon za ubrzanje, 
Ëime je ustanovljena  tehniËka neispravnost pa je 
vozilo odmah iskljuËeno iz prometa, a kao takvo je 
po dolasku prometne policije prepraÊeno do mjesne 
postaje policije. U ovom je sluËaju bilo presudno 
iskustvo naπih Kobri, koje su vrlo lako stupile u 
kontakt s ne baπ komunikativnim i vidno iznenaenim 
mladiÊima jer: netko ih je uspio stiÊi, presresti i 
zaustaviti. 
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zavrπila s obzirom na postignutu brzinu od 240 km/h. 
Tom brzinom, u druπtvu joπ dvojice mladiÊa, vozio se 
mladiÊ pod utjecajem alkohola (1,10 promila alkohola 
u krvi), koji se takoer, vidno iznenaen zaustavljanjem 
i presretanjem, upustio u raspravu. Naime, i taj je 
mladiÊ upravljao sluæbenim vozilom tvrtke pa je nakon, 
vjerojatno kraÊeg razmiπljanja shvatio da Êe ga prvog 
radnog dana na poslu doËekati otkaz. Bez obzira na sve, 
pokuπao se upustiti u raspravu s voom ekipe, nakon 
Ëega mu je izreËena i usmena opomena. Sve navedeno 
dokaz je kako se teπki prekrπaji nikako ne mogu 
opraπtati, a dovoljno govori o motivaciji Ëlanova ekipe 
da Zakon sprovode prema svima jednako.

Metode prisile i vezanja lisicama zbog osnovane 
sumnje za poËinjeno razbojniπtvo 

VeËernje sate smjene obiljeæila je objava OKC-a o 
poËinjenom razbojniπtvu na podruËju Maksimirske ceste 
u jednoj sportskoj kladionici te razbojniπtvo poËinjeno 
u kiosku u blizini Kvaternikova trga, gdje je poËinitelj 
u crnoj jakni pokraj prodavaËice u kiosku ispalio 
jedan metak iz plinskog piπtolja i pjeπice se udaljio. 
U ranim jutarnjim satima presreli smo auto poæeπkih 
registracijskih oznaka. Zatekli smo dvojicu muπkaraca 
od kojih je jedan lagao da nema dokumente, koji su 
detaljnom pretragom vozila i osoba vrlo brzo pronaeni. 
Nakon utvrivanja tih novih okolnosti te pronalaska crne 
jakne nagurane u prtljaænik, drugi je muπkarac, Ëiji su 
opis ranije policajci dobili, vezan lisicama jer se sumnjalo 
da bi mogao pobjeÊi s mjesta postupanja. Odvoenjem 
u podruËnu policijsku postaju Trnje uslijedila je 
kriminalistiËka obrada istih po osnovanoj sumnji za 
poËinjenje kaznenog djela razbojniπtva ali i osnovanoj 
sumnji za organizirano ilegalno prebacivanje osobe 
preko granice s laænim dokumentima. Naknadno je 
utvreno i to da je automobil navedenih oznaka ukraden.

Roditelji, znate li gdje vam je dijete i πto radi?
I za sam kraj, neÊu pisati o stanju alkoholiziranosti 

u kojem su se nalazile mnoge djevojke i mladiÊi na 
Jarunu, ni o vozaËu taksija koji je takoer prekoraËio 
brzinu i preπao preko dvije pune crte, ni o naËinu 
kojim se mnogi verbalno pokuπavaju obraËunati s 
policajcima... Neπto sasvim drugo æelim istaknuti. 
Premda su Kobre nuæan korektiv svega onoga πto 
nekima pada na pamet kao potpuno normalno, mislim 
da se svi roditelji moraju zapitati gdje im je i πto im 
dijete radi. 

Sve πto sam proπao joπ jedanput mi je potvrdilo 
Ëinjenicu kako profesionalnost, motiviranost, pristojnost 
i dobrovoljnost mogu biti jedini naËin uspjeha kakav 
su dosada postigle Kobre. Stoga vjerujem kako nam 
buduÊnost uz tako tehniËki opremljenu i spremnu 
jedinicu svima moæe biti bolja i sigurnija!

Boris SADILEK
Snimio  Ivica LAJTNER

Vidno alkoholiziran vozio u suprotnom smjeru
Ako se vikendom ludo provodite i mislite da Êete 

nakon svega πto ste popili ostati nezamijeÊeni, grdno 
se varate. Odat Êete se sami i to baπ onda kad si 
umislite da je cesta vaπa i da su baπ svi smjerovi 
voænje vaπi. Tako je bilo i s mladiÊem koji je na 
podruËju Jastrebarskog vozio krivudajuÊi po cesti 
mijenjajuÊi smjerove, za πto je bila zasluæna njegova 
osobna percepcija, odnosno, voænja pod utjecajem 
alkohola (1,22 promila alkohola u krvi). Uz utvrivanje 
alkoholiziranosti, provjerom preko OKC-a otvorila se 
lepeza s podacima o nizu poËinjenih prekrπaja, bilo 
da se radi o prometu ili poËinjenim kraama. Osoba 
je zajedno sa svojom djevojkom, koja je takoer bila 
pijana, po dolasku prometne policije prepraÊena u 
mjesnu policijsku postaju te je prema njoj uslijedilo 
daljnje postupanje. 

Sluæbeni automobil koristi za nabavku i 
konzumiranje trave 

MraËna, neosvijetljena mjesta u gradu Zagrebu 
idealna su za sve one koji od neËega æele pobjeÊi i od 
oËiju javnosti sakriti svoje nedozvoljene radnje. Da stvar 
bude joπ bolja pobrinuo se mladiÊ koji se u druπtvu 
s djevojkom odvezao sluæbenim autom svoje firme 
na jedno od mraËnih mjesta, kupio marihuanu te je s 
djevojkom konzumirao u autu. Pri odlasku s navedenog 
mjesta policija ih je presrela nakon Ëega je uslijedila 
pretraga osoba i automobila. Pri otvaranju automobila 
osjetio se specifiËan miris dima a obavljenom 
pretragom pronaena je i marihuana u ilegalnom 
posjedu. Odvoenjem sudionika u mjesnu postaju u 
Novom Zagrebu utvrena je i koliËina od oko 6 mg 
marihuane, a konzumenti su detaljno pregledani nakon 
Ëega je uslijedila i DNK analiza na opojne droge.  

Krenuli na seks  na javnom mjestu
Nepristojno i neprimjereno ponaπanje jedne

23-godiπnje djevojke samo je dio nezamislive situacije 
u koju je dovela samu sebe, ali i svog deËka s kojim 
se dovezla na mraËno mjesto. No, preduhitreni 
su u obavljanju æeljenih radnji, a profesionalnim 
postupanjem  prema njima, utvreno je kako djevojka 
na sebi ima samo crnu potkoπulju. Na zamolbu da se 
odjene ona je, vidno alkoholizirana, poËela vikati kako 
se neÊe odjenuti jer je pijana i kako slavi roendan te 
otkud nam pravo ometati ih u zapoËetoj radnji. Ovome, 
stvarno, nemam πto dodati, veÊ kazati da su Kobre i u 
ovoj situaciji ostale profesionalci, pri Ëemu se njihovo 
dugogodiπnje iskustvo pokazalo presudnim, a prema 
navedenim se osobama postupilo prema zakonskim 
odredbama. 

Vozio 120 km/h iznad dopuπtene brzine
Spretnost u voænji i spremnost da se zaustavi i one 

koji misle da ih policija ne dira jer imaju automobil 
visoke klase, bila je presudna za trku koja je vrlo brzo 
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U drugoj polovici 2006. godine na podruËju PU 
vukovarsko-srijemske i osjeËko-baranjske u sklopu 
Strategije djelovanja Policije u zajednici realiziran 
je projekt Policija i graani-zajedniËka suradnja na 
stvaranju sigurnije zajednice. Kao sastavni dio ovog 
projekta, provedeno je istraæivanje javnog mnijenja 
u dva navrata - prije poËetka i nakon zavrπetka svih 
predvienih projektnih aktivnosti. Istraæivanje javnog 
mnijenja o djelovanju Policije u zajednici provedeno je 
prvi put na podruËju ovih dviju æupanija, a provela ga 
ja Agencija za istraæivanje træiπta i ispitivanje javnog 
mnijenja ”AUDEO” iz Osijeka.

Istraæivanje je provedeno na sluËajnom uzorku od 500 
ispitanika starih 15 i viπe godina, stratifi ciranom po mjestu 
stanovanja. Dakle, broj ispitanika iz pojedinog naselja bio je 
proporcionalan njegovom udjelu u ukupnom stanovniπtvu 
podruËja na kojemu se provodilo ovo istraæivanje. U skladu 
s time, broj ispitanika iz dvije æupanije u kojima se provodilo 
istraæivanje takoer odgovara njihovom udjelu u ukupnom 
stanovniπtvu istraæivanog podruËja. Kao osnova za stratifi kaciju 
uzeti su podatci iz posljednjeg Popisa stanovniπtva RH 2001. 
godine kojega je proveo Dræavni zavod za statistiku.

Podatci su prikupljeni telefonskim anketiranjem s centralne 
lokacije iz Osijeka i unoπeni izravno u raËunalo, Ëime se 
minimalizira pogreπka pri anketiranju i ubrzava njegovo 
izvoenje.

Prikupljeni podatci proπli su logiËku kontrolu te su obraeni 
programom za statistiËku analizu podataka kako bi se dobili 
razliËiti statistiËki pokazatelji i ispitala moguÊnost njihove 
generalizacije na cijelu populaciju.

Prvo istraæivanje provedeno je u razdoblju od 5. do 10. rujna 
2006. godine a podatci su prikupljeni telefonskim anketiranjem 
na sluËajnom uzorku ispitanika.

 Ciljevi istraæivanja
Osnovni ciljevi istraæivanja bili su:

• utvrditi informiranost graana o djelovanju kontakt-policajaca 
u njihovoj sredini;

• ispitati stavove graana o ulozi kontakt-policajaca i njihovom 
djelokrugu;

• ustanoviti njihovu vizualnu prepoznatljivost od strane 
graana;

• utvrditi percepciju medijske praÊenosti i upoznatosti javnosti 
s njihovim radom;

• istraæiti procjenu izraæenosti problema poput maloljetniËke 
delinkvencije, ometanja javnog reda i mira, prisutnosti droge 
i alkohola i dr. na podruËju na kojemu ispitanici  æive;

• utvrditi procjenu dosadaπnjeg rada kontakt-policajaca 
te njihov utjecaj na  rjeπavanje  problema iz djelokruga 
njihovog rada, kao i utjecaj na stvaranje bolje slike o  policiji i 
bolje komunikacije izmeu policije i graana.

Rezultati pokazuju da oko 2/3 ispitanih graana nije 
upoznato s time da na njihovu podruËju djeluje kontakt-
policajac, te da je svog kontakt-policajca vidjelo ili upoznalo 
oko ¼ graana koji su sudjelovali u istraæivanju. S postojanjem 
kontakt-policajaca najmanje su upoznati stanovnici sela te 
najmlai (15 -19 g.) i najstariji (stariji od 60 g.) graani.

Kod ispitivanih graana postoji visoka suglasnost oko potrebe 
postojanja kontakt-policajaca, tj. policajaca koji Êe obavljati 
iskljuËivo poslove iz tog djelokruga, a taj stav posebno je izraæen 
kod ljudi koji imaju pozitivna iskustva s djelovanjem kontakt-
policajaca i njihov dosadaπnji rad ocjenjuju viskom ocjenom.

Graani prepoznali rad 
kontakt - policajaca

Istraæivanja javnog mnijenja

PU VUKOVARSKO - SRIJEMSKA

Uz strategiju 
djelovanja 
Policija u 
zajednici 
realiziran je 
projekt
Policija i 
graani -
zajedniËka 
suradnja na 
stvaranju 
sigurnije 
zajednice.   
Sastavni dio 
ovog projekta  
je istraæivanje 
javnog  
mnijenja. NajveÊi broj ispitanika njihovu ulogu prvenstveno povezuje 

s preventivnim radom s mlaom populacijom  i povezivanjem 
policije s graanima, a u skladu s time je i miπljenje graana 
da bi kontakt-policajci trebali biti najprisutniji oko πkola i 
vrtiÊa. VeÊina graana ne moæe procijeniti postoji li na njihovu 
podruËju dovoljan broj kontakt-policajaca.

Rezultati su pokazali i da viπe od 80% graana nije u 
stanju po izgledu razlikovati kontakt-policajce od obiËnih 
policajaca, kao i da viπe od polovine graana smatra da rad 
kontakt-policajaca nije dovoljno medijski popraÊen te da 
javnost nije dovoljno upoznata s njihovim radom. Graani 
bi s njihovim radom najËeπÊe htjeli biti upoznati putem 
lokalnih medija.

Postoji li potreba za kontakt-policajcima?

Gdje bi kontakt-policajac trebao biti najprisutniji?
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Ispitanici kao najveÊe probleme na podruËju na kojemu 
æive istiËu one vezane uz mlau populaciju - prisutnost droge i 
alkohola te delinkventno ponaπanje i kriminal meu mladima.

Izrazito najveÊi postotak ispitanika (oko 75%) izjasnio se da 
ne moæe procijeniti dosadaπnji rad kontakt-policajaca, a ostali 
ispitanici dali su im prosjeËnu ocjenu 3,88 (na skali od 1 do 5). 
Neπto viπe od 1/5 graana Ëulo je ili vidjelo pozitivan primjer 
rada kontakt-policajaca, a kao najvaæniji dosadaπnji pozitivan 
uËinak postojanja policije u zajednici najËeπÊe istiËu bolju 
komunikaciju izmeu graana i policije i bolju sliku policije u 
javnosti. 

neπto manji broj graana (72,2%) potvrdno odgovorio na 
pitanje o poπtenju policajaca. Oko 26% ispitanika mlaih od 27 
godina dræi da su policajci neljubazni dok se s druge strane, kod 
graana starijih od 55 godina taj udio spuπta na svega 11%. 
Policajce najpoπtenijim smatraju graani u dobi 14 -18 god. 
(85%) te graani stariji od 55 godina (oko 78%), dok taj udio 
kod graana od 19 do 54 godina pada na 66%.

Istraæivanje 
je provedeno 
na sluËajnom 
uzorku od 
500 ispitanika 
starih 15 i 
viπe godina, 
stratifi ciranom 
po mjestu 
stanovanja

U pozitivnom vienju policije u zajednici kao posebnog tipa 
policije izrazito prednjaËe stanovnici manjih gradova (Æupanja, 
Ilok, Valpovo, BeliπÊe, Otok), bez obzira znaju li za neke primjere 
kojima su oni doprinijeli svojoj lokalnoj zajednici.

Drugo ispitivanje javnog mnijenja
Nakon provedbe svih projektnih aktivnosti u razdoblju od 

17. do 22. 11. 2006., provedeno je drugo ispitivanje javnog 
mnijenja o problematici vezanoj za percepciju policije u javnosti, 
policiju u zajednici te vijeÊa komunalne prevencije. 

Generalno govoreÊi, slika policije u javnosti vrlo je 
pozitivna, s time da su se graani najËeπÊe slagali s tvrdnjom 
o spremnosti policije na pomoÊ graanima (84,2%), dok je 

Kada se uzmu u obzir graani koji su imali bilo kakva iskustva 
s policijom u posljednjih godinu dana, tada se pokazuje da je 
oko 65% graana imalo pozitivna, 19% negativna, a oko 16% i 
pozitivna i negativna iskustva s policajcima.

Gotovo 36% graana prisutnost droge oznaËilo je kao 
jedan od dvaju najprisutnijih sigurnosnih problema u mjestu 
u kojemu æive. Zatim slijede maloljetniËka delinkvencija (oko 
30%), remeÊenje javnog reda i mira (oko 28%) te krae i 
razbojstva (oko 23%). ZnaËajno je manja percipirana prisutnost 
organiziranog kriminala (8%) i raπirenost oruæja meu 
graanima (oko 3%). Oko 49% graana smatra da je u njihovu 
mjestu i bliæoj okolici koliËina kriminala manja nego u veÊini 
drugih krajeva RH, oko 39% graana smatra da u tom pogledu 
ne postoje znaËajne razlike, dok svega oko 12% ispitanih 
graana svoje mjesto smatra nesigurnijim od veÊine krajeva 
Hrvatske. Stanovnici sela koliËinu kriminala u svom mjestu 
procjenjuju manjom od stanovnika gradova.

Graani su o nekim recentnim promotivnim aktivnostima 
vezanim za policiju u zajednici Ëuli najviπe putem televizijskih 
emisija (oko ¼ graana gledalo je emisije u kojima se 
predstavljalo rad policije u zajednici), za postavljanje sanduËiÊa 
Ëulo je oko 12% ispitanika, dok su sve ostale navedene 
aktivnosti ostale relativno slabo primijeÊene.

Znate li po izgledu razlikovati kontakt-policajce od obiËnih policajaca?

Na koje biste naËine htjeli biti upoznati s radom kontakt-policajaca
(moguÊe viπe odgovora)?

Kako biste ocijenili rad Vaπeg kontakt-policajca?

S obzirom na Vaπa iskustva, koje biste osobine pripisali policajcima?
(odgovori s DA ili NE)

Jeste li u zadnjih godinu dana imali pozitivnih ili negativnih iskustava s 
policijom? (samo ispitanici koji su imali nekakvo iskustvo)

Koji su problemi najprisutniji u Vaπem mjestu? (najviπe dva odgovora)
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Graani bi, u sluËaju da primijete neπto πto je u nadleænosti 
kontakt-policajca ili da se njima neπto osobno dogodi, ipak prvo 
pokuπali telefonski kontaktirati s njime (60%), zatim osobnim 
kontaktom 37%, a broj onih koji bi prvo poslali e-mail ili ubacili 
pismo u sanduËiÊ izrazito je malen.

Graani a priori prihvaÊaju ideju o osnivanju vijeÊa komunalne 
prevencije, a maloljetniËka delinkvencija, droga i alkohol vide se 
kao najvaæniji problemi kojim bi se vijeÊa trebala baviti. Graani 
najvaæniju ulogu u buduÊem radu vijeÊa komunalne prevencije 
pripisuju gradovima i opÊinama odnosno policiji. 

Dobiveni rezultati istraæivanja mogu posluæiti za izradu novih 
smjernica i promjena unutar projekta i programa u cijelosti, a 
zasigurno Êe biti koriπteni prilikom obavljanja svakodnevnih 
poslova kontakt-policajaca na kontakt rajonima.

Pripremio Ivo IVKI∆, koordinator rada kontakt-policajaca

Jeste li u zadnjih mjesec-dva Ëuli za sljedeÊe promotivne aktivnosti vezane
za policiju u zajednici? (odgovori s DA ili NE)

Na koji biste se naËin Vi prvo obratiti kontakt-policajcu
ukoliko biste imali potrebu za tim?

Tko bi trebao imati najvaæniju ulogu u radu VijeÊa?
(Najviπe dva odgovora)

Koji je najvaæniji problem kojim bi se vijeÊe trebalo baviti?

U Informativnom centru za prevenciju Policijske uprave 
zagrebaËke, Savska c. 34-36,   savjetnik za sigurnost 
TrgovaËkog dioniËarskog druπtva Tisak Mario HrgoviÊ predao 
je, 4. travnja 2007., prijenosno raËunalo i LCD projektor 
naËelniku Policijske uprave zagrebaËke Marijanu Tomuradu 
kao donaciju spomenute tvrtke. Oprema Êe se koristiti u 
provedbi preventivnih programa Informativnog centra za 
prevenciju, prvenstveno za programe vezane za uËenike 
osnovnih πkola grada Zagreba i ZagrebaËke æupanije. RijeË 
je o  oko 17.000 tisuÊa uËenika i njihovih roditelja koliko ih  
ukljuËeno u jednoj πkolskoj godini.

Cilj ovih preventivnih programa je zaπtita mladih 
od sredstava ovisnosti (alkohol i droge), a provode se 

PU ZAGREBA»KA - ICP

Donacija 
TrgovaËkog 

dioniËarskog 
druπtva Tisak

Oprema (prijenosno raËunalo i LCD projektor) 
Êe se koristiti u provedbi preventivnih programa 
ICP-a, prvenstveno za programe vezane 
za uËenike osnovnih πkola grada Zagreba i 
ZagrebaËke æupanije.



iz rada PU

• mir • ugled • povjerenje • 2007. • travanj/svibanj 33

Iz Muzeja policije

Karta iz 
Vukovara - 

druga
najljepπa karta 
u 2006. godini
U veljaËi je odræan treÊi izbor najljepπeg prigodnog 

poπtanskog æiga i prigodne omotnice/karte koji su 
bili u uporabi 2006. godine. Povjerenstvo Hrvatskog 
fi latelistiËkog druπtva je kao drugu najljepπu 
prigodnu omotnicu/kartu proglasilo kartu HodoËaπÊe 
hrvatskoj slobodi u izdanju FranjevaËkog samostana 
Vukovar i  HFD Vukovar, autora Mirka KovaËiÊa.

Karta je izdana u povodu petnaeste godiπnjice pada 
Vukovara (18.1.1991. - 18.11.2006.). Prednja strana je 
podijeljena ukoso u dva dijela: donji crno-bijeli dio prikazuje 
kolonu vukovarskih prognanika praÊenu tenkovima bivπe 
JNA, a gornji u boji dugaËku kolonu Ëlanova obitelji 
poginulih i nestalih Vukovaraca i graana, na Ëelu koje su 
pripadnici hrvatske vojske sa zastavama.

Na poleini je tekst Siniπe GlavaπeviÊa: ” … Morate 
iznova graditi. Prvo svoju proπlost, traæiti svoje korijenje, 
zatim sadaπnjost, a onda, ako vam ostane snage, uloæite je 
u buduÊnost. I nemojte biti sami u buduÊnosti. A grad, za nj 
ne brinite, on je sve vrijeme bio u vama. Samo skriven. Da 
ga krvnik ne nae. Grad - to ste vi.”

Prigodna spomen-karta uvrπtena je u zbirku fi latelije 
Muzeja policije.

Æeljko JAMI»I∆

Potpredsjednica Vlade i ministrica obitelji, 
branitelja i meugeneracijske solidarnosti Jadranka 
Kosor uruËila je 19. travnja 2007. odliËje Red 
hrvatskog trolista obitelji pokojnog hrvatskog 
branitelja Dragutina Golika, kojim ga je predsjednik 
Stjepan MesiÊ posmrtno odlikovao zbog njegovih 
osobitih zasluga za Hrvatsku, steËenih u iznimnim 
okolnostima u miru. 

UruËivπi odliËje Dragutinovu ocu Stanku Goliku, 
potpredsjednica Kosor je rekla da je Dragutin pokazao 
iznimnu hrabrost i kao hrvatski branitelj te pokazao kako se 
daje sve za Hrvatsku i u ratu i miru. Napomenuvπi da je ovo 
odliËje mala utjeha obitelji, Kosor je naglasila da se ljude 
poput Dragutina neÊe zaboraviti.

PrimajuÊi odliËje, Stanko Golik je podsjetio kako se 
njegov pokojni sin sam, po svojem osjeÊaju, goloruk 
suprotstavio pljaËkaπima ZagrebaËke banke 7. listopada 
2005. u zagrebaËkom naselju Drvinje, ali ga je jedan od njih 
teπko ranio hicem iz piπtolja. 

Dragovoljac Domovinskog rata i 30-postotni hrvatski 
ratni vojni invalid Dragutin Golik preminuo je od posljedica 
ranjavanja 26. sijeËnja ove godine. Dragutinov otac je dodao 
kako je njegov sin imao namjeru obraniti imovinu drugih 
graana. Naglasio je kako Dragutin svima æelio pomoÊi, 
zahvalio je svima koji su mu pomogli dok je bio u komi te 
kasnije izrazili suÊut obitelji.

                          www.mup.hr

UruËeno 
posmrtno

odliËje obitelji 
Dragutina Golika

davanjem pravih informacija o posljedicama zlouporabe 
sredstava ovisnosti i nuenjem alternativnih sadræaja 
kroz Sajmove moguÊnosti te senzibiliziranjem graana za 
suradnju s policijom.

Tisak, inaËe, sustavno podræava provedbu projekata nove 
strategije djelovanja MUP-a RH Policija u zajednici, napose 
stoga jer se suradnja Tiska s PU zagrebaËkom veÊ pokazala 
vrlo uspjeπnom na pilot projektu Urbane prevencije te kroz 
projekt prevencije kaznenih djela vezanih uz njegove kioske. 

 Zdravko VALENTA
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PU SISA»KO-MOSLAVA»KA

U sklopu priprema za provedbu akcije TURS 
2007., odnosno priprema za nadolazeÊu turistiËku 
sezonu, kao i povodom Dana parka prirode, 
18. oæujka 2007., na 118. km juænog kolniËkog 
traka autoceste A3 Bregana-Zagreb-Lipovac, kod 
nadvoænjaka Æupanijske ceste Kraljeva Velika 
- Lipovljani, organizirana je zdruæena vatrogasna 
vjeæba Plamen Lonjski 2007., u kojoj su sudjelovale 
vatrogasne zajednice SisaËko-moslavaËke æupanije, 
OpÊine Lipovljani i Vatrogasna zajednica Grada 
Novske, Javna vatrogasna postrojba Kutina, tvrtka 
Sinaco d.d., Hrvatske autoceste d.d., TehniËka 
jedinica nadcestarije Kutina, kao i policijski 
sluæbenici Postaje prometne policije Kutina.

Vatrogasna vjeæba izvedena je kao priprema za moguÊe 
akcidentne situacije na autocesti - tranzitnom pravcu tzv. 
Paneuropskog koridora X kojim, osim velikog broja osobnih 
automobila, prometuje i veliki broj vozila za prijevoz opasnih 
tvari, domaÊih i inozemnih autoprijevoznika (uglavnom 
iz BiH) na relaciji INA Rafi nerija nafte Sisak - D36 - Ëvor 
PopovaËa A3 - graniËni prijelazi s BiH. Vjeæba je izvedena 
i povodom obiljeæavanja Dana parka prirode Lonjsko polje 
koje svojim sjevernim dijelom graniËi s autocestom A3.

Cilj vjeæbe je gaπenje poæara i spaπavanje osoba na 
autocesti A3, a kojom se æeli ukazati na moguÊe probleme 
koji bi nastupili u sluËaju stvarne prometne nesreÊe s 
pojavom poæara i ozlijeenim osobama koje se mogu 
zateÊi na takvim dionicama brzih i prometno optereÊenih 
prometnica.

ZadaÊe navedene vjeæbe su stvaranje situacije stvarne 
prometne nesreÊe na autocesti pri kojoj je moguÊ nastanak 
poæara i ujedno potreba za spaπavanjem ozlijeenih osoba 
koje nisu u moguÊnosti izaÊi iz vozila, zatim provjera 
operativne spremnosti vatrogasnih postrojba, utvrivanje 

Postaja prometne policije Kutina

Vatrogasna vjeæba Plamen Lonjski 2007.
propusta u projektiranju tehniËkih mjera zaπtite od poæara na 
dionici A3, kao i koordiniranost svih Ëimbenika koji bi mogli 
sudjelovati u rjeπavanju stvarne situacije (policija, hitna 
medicinska pomoÊ, djelatnici HAC-a, PVP Sinaco i dr.).

Simulacija prometne nesreÊe
Prema pretpostavci, do prometne nesreÊe i poæara doπlo 

je zbog umora vozaËa koji je izgubio nadzor nad vozilom, 
kojom prilikom je doπlo do udara vozila za prijevoz opasnih 
tvari u betonske stupove nadvoænjaka. Tom prilikom je na 
navedenom vozilu, koje je prevozilo benzinsko gorivo, doπlo 
do puknuÊa spremnika i nakon toga je doπlo do zapaljenja. 
Za simulaciju prometne nesreÊe koriπtena je autocisterna 
benzinske postaje „BrebriÊ“ iz Lipovljana te posude za 
tipski poæar u kojima se nalazila mjeπavina vode i nafte u 
koliËinama da ne mogu naËiniti oπteÊenja na cesti.  

U sklopu provedbenih zadaÊa Javna ustanova Parka 
prirode Lonjsko polje pribavila je suglasnost PU sisaËko-
moslavaËke za zatvaranje dijela autoceste A3 na 118 km 
juænog kolniËkog traka, kao i suglasnost Hrvatskih autocesta 
d.o.o.

Hrvatske autoceste, TehniËka jedinica nadcestarija Kutina, 
na 118. km postavila je prometnu regulaciju tipa „A“, kojom 
prilikom se promet juænim kolniËkim trakom odvijao samo 
jednim prometnim trakom, odnosno onim za pretjecanje.    

Sama vjeæba nije ukljuËivala vrijeme potrebno od dojave 
do dolaska nadleænih sluæbi (policija, hitna medicinska 
pomoÊ, vatrogasci) na mjesto dogaaja, veÊ samo 
vrijeme potrebno za gaπenje poæara i pretakanja ostatka 
benzinskog goriva iz spremnika do odlaska navedenih ekipa 
s mjesta dogaaja, a ono je iznosilo jedan sat, πto je vrlo 
zadovoljavajuÊe s obzirom na moguÊu akcidentnu situaciju.

U vjeæbi su sudjelovala tri vozila DVD Lipovljani, dva 
vozila DVD Novska, dva vozila PVP poduzeÊa SINACO, 
od kojih je jedno posebno specijalno akcidentno vozilo 
IVECO3538, namijenjeno za pretakanje ostatka goriva iz 
spremnika vozila za prijevoz opasnih tvari te jedno vozilo 
Hitne medicinske pomoÊi Doma zdravlja SisaËko-moslavaËke 
æupanije, Ispostava Novska te tri ophodnje Postaje prometne 
policije Kutina sa πest policijskih sluæbenika, kojima je 
rukovodio voditelj prometnog sektora.

Od svih sudionika i promatraËa pokazna vjeæba je 
ocijenjena kao vrlo dobra, posebice koordinacija izmeu 
svih sudionika na mjestu dogaaja te se ujedno pokazalo 
da je ovakvih vjeæbi potrebno πto viπe kako bi se spremnost 
i uhodanost svih nadleænih sluæbi u ovakvim i sliËnim 
akcidentnim situacijama dovela do πto kvalitetnije razine.

Na kraju je organiziran domjenak za sve sudionike i 
goste. 

Vjekoslav ©TINGL

Vatrogasna 
vjeæba izvedena 
je kao priprema 
za moguÊe 
akcidentne 
situacije na 
autocesti 
- tranzitnom 
pravcu tzv. 
Paneuropskog 
koridora X
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Jumbo 
plakatima

za sigurnost 
u prometu

Prvi Globalni tjedan sigurnosti u 
cestovnom prometu

U povodu prvog Globalnog tjedna sigurnosti u 
cestovnom prometu, od 23. do 29. travnja 2007., sve 
su policijske uprave u RH provodile pojaËane 
mjere i aktivnosti u prometu.

Tako je i PU sisaËko-moslavaËka, odnosno Postaja 
prometne policije Sisak izradila jumbo plakate s ciljem 
prevencije i promicanja poæeljnog ponaπanja svih sudionika 
u cestovnom prometu te ih postavila na ulaze i izlaze iz 
grada Siska. 

Prometne nesreÊe su predvidljive i mogu se 
sprijeËiti, a brzina je glavni uzrok prometnih nesreÊa u 
veÊini dræava.
Stoga naglaπavamo da bi provoenje pojaËanih 
aktivnosti tijekom Globalnog tjedna sigurnosti u 
cestovnom prometu trebalo predstavljati imperativ 
svima koji svojim aktivnostima mogu pridonijeti veÊoj 
sigurnosti cestovnog prometa.

www.mup.hr

PU VARAŽDINSKA

Nagrada SECI 
Centra uruËena 

Mirku Æulju

Temeljem odluke Komisije SECI Centra za dodjelu 
mjeseËnih nagrada, naπem kolegi Mirku Æulju, 
policijskom djelatniku Policijske uprave varaædinske, 
dodijeljena je jednokratna novËana nagrada Centra u 
visini od 250 $, diploma pohvale te sveËani amblem, i 
to za zasluge tijekom akcije „Grof“. 

Nagradu je gospodinu Æulju uruËio Milan MiletiÊ, hrvatski 
Ëasnik za vezu u SECI Centru. MiletiÊ je tom prigodom 
izrazio zadovoljstvo πto je jedan od naπih kolega dobitnik 
ove nagrade, jer ona dovoljno govori o profesionalnosti i 
predanom radu ne samo nagraenog Æulja nego i svih onih 
koji su sudjelovali u zdruæenoj akciji suzbijanja migracija. 
Nadodao je da je akcija obuhvaÊala podruËje Slovenije, 
Hrvatske, BiH i Srbije, Ëime je pokazana nesebiËna suradnja 
policijskih institucija tih dræava. 

Dobitnik nagrade Mirko Æulj zahvalio je na dobivenoj 
nagradi, dodajuÊi kako je ona rezultat rada svih onih koji 
su sudjelovali u akciji, odnosno djelatnika PU varaædinske 
i mariborske policijske uprave te je posebno zahvalio 
rukovoditeljima akcije i Ravnateljstvu policije MUP-a RH.

U ime ravnatelja policije Marijana Benka, na uruËivanju 
nagrade njegov zamjenik Ivan Na istaknuo je osobito 
zadovoljstvo πto je SECI Centar prepoznao vrijednost naπih 
napora u suzbijanju svih oblika kriminaliteta, o Ëemu 
svjedoËi i posljednja velika uspjeπna akcija koja je zavrπena 
prije nekoliko dana.

U ime SECI Centra, Milan MiletiÊ je Nau uruËio i sluæbeno 
pismo pohvale za ravnatelja Benka, kojom prigodom je Na 
istaknuo kako su pohvale poticaj i motivacija svima i primjer 
naËina rada koji treba slijediti.  

www.mup.hr
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PU ISTARSKA

ZahvaljujuÊi razumijevanju gradskih vlasti 
Novigrada Istarskog i aktivnosti podruænice Sindikata 
policije u PU Istarskoj dovrπen je projekt izgradnje 12 
stanova za policijske sluæbenike policijskih postaja 
Buje, Umag i PoreË koji su na rad u Istru stigli iz 
drugih dijelova Hrvatske, a nisu na drugi naËin uspjeli 
rijeπiti stambeno pitanje. RijeË je o stanovima od 55 
Ëetvornih metara, koji su izgraeni po cijeni od svega 
770 eura po Ëetvornom metru. Grad Novigrad je, 
kako je na predstavljanju projekta rekao Alen JaniËiÊ, 
predsjednik Podruænice Sindikata policije Hrvatske u 
PU Istarskoj, pod vrlo povoljnim uvjetima osigurao 
zemljiπte i komunalnu infrastrukturu, a policijski 
djelatnici su uz pomoÊ sindikata osigurali kvalitetno 
izvoenje i nadzor izgradnje, πto je dovelo do 
jedinstvenog i vrlo isplativog modela izgradnje. Takav 
model izgradnje ubrzo su prepoznali i gradonaËelnici 
drugih istarskih gradova, te Êe on uz suradnju 
MUP-a  RH, sindikata i Istarske æupanije uskoro biti 
primijenjen u PoreËu, Puli, Bujama, Rovinju, Labinu, 
Pazinu i Buzetu. Isto tako, veÊ je poËelo provoenje 
anketa i u drugim policijskim upravama kako bi 
se utvrdile potrebe za stambenim zbrinjavanjem 
djelatnika MUP-a u cijeloj dræavi. 

Stanovi za policijske sluæbenike

Predsjednik Sindikata policije Hrvatske Dubravko JagiÊ 
rekao je kako je zajedniËki cilj sindikata i Ëelniπtva MUP-a 
da se osiguraju povoljniji uvjeti rada i djelovanja policijskih 
sluæbenika. Istarski æupan Ivan JakovËiÊ naglasio je da je 
stambeno zbrinjavanje policajaca i vaæan Ëimbenik ukupne 
sigurnosti u turistiËki najrazvijenijoj regiji, a pohvalio je  i 
najave MUP-a o ulaganju u ureenje policijskih postaja 
u glavnim turistiËkim srediπtima, jer sadaπnji uvjeti rada 
policijskih djelatnika u njima ne zadovoljavaju standarde 
koje traæi suvremena turistiËka ponuda.

Ministar unutarnjih poslova Ivica Kirin najavio je da 
Êe MUP RH, uz ureenje i opremanje policijskih postaja 
u turistiËkim srediπtima, uskoro pristupiti i preureenju 
policijskog edukativno-turistiËkog srediπta u Valbandonu 
nedaleko od Pule, koje Êe uskoro postati srediπtem za obuku 
i odmor policijskih sluæbenika iz europskih zemalja. ©to se 
tiËe izgradnje policijskih stanova, ministar Kirin je najavio da 
Êe se oni u cijeloj dræavi odvijati po tri modela. Jedan je kao 
u novigradskom primjeru, drugi je po modelu POS-a, a treÊi 
po modelu javno-privatnog partnerstva, u sredinama gdje 
se za to ukaæe potreba. Ministar Kirin pritom je rekao kako 
Êe MUP RH u sljedeÊih godinu dana u izgradnju i adaptaciju 
svojih objekata uloæiti oko 30 milijuna eura, odnosno oko 
230 milijuna kuna.

Dræavni tajnik u Ministarstvu graditeljstva i zaπtite okoliπa 
Sandru Ruso istaknuo je da je Vlada do sada po modelu 
POS-a izgradila gotovo 3300 stanova, te u ovaj projekt 
uloæila oko 700 milijuna kuna. Osim toga, stambeno je 
zbrinuto oko 6000 stradalnika Domovinskog rata te su 
izgraene 243 kuÊe u potpunosti prilagoene za 100-
postotne invalide Domovinskog rata. U te je projekte dræava 
uloæila viπe od milijardu i 300 milijuna kuna - naglasio 
je Ruso te rekao kako u Osijeku uskoro poËinje izgradnja 
stanova za najmoprimce po modelu javno-privatnog 
partnerstva. 

Na kraju predstavljanja modela izgradnje stanova za 
policijske sluæbenike u Novigradu dodijeljene su i zahvalnice 
Sindikata policije Hrvatske najzasluænijim pojedincima za 
izgradnju prvih 12 stanova po tom modelu. Zahvale su 
primili: Ivan JakovËiÊ, Sero StojniÊ, Elio MohoroviÊ, Anteo 
Milos, Darko JergoviÊ, Edgar Franjul i Bariπa Dujak.

Nakon predstavljanja projekta, sudionici skupa razgledali 
su u naselju Buæinija, nedaleko Novigrada dva stambena 
objekta u kojima je smjeπteno 12 stanova za policijske 
sluæbenike te su se neposredno uvjerili u kvalitetu 
izgraenih stanova.                                   www.mup.hr

Dovrπen je projekt izgradnje 12 stanova za policijske sluæbenike 
policijskih postaja Buje, Umag i PoreË koji su na rad u Istru stigli iz 

drugih dijelova Hrvatske
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STRELJAŠTVO

 U organizaciji Udruge za praktiËno streljaπtvo 
Double Alpha iz Zagreba, a uz pokroviteljstvo 
Poglavarstva Grada Zagreba i MUP-a RH , 28. travnja 
2007. odræano je na streljani DotrπÊina u Zagrebu 
natjecanje u praktiËnom streljaπtvu - 1. Memorijal 
„Vladimir DeπÊak“ u Ëast i na sjeÊanje poginulog 
pripadnika Specijalne jedinice policije „ALFA“ 
Policijske uprave zagrebaËke.

SveËanom otvaranju Memorijala bili su nazoËni 
gradonaËelnik Grada Zagreba Milan BandiÊ i naËelnik 
Policijske uprave osjeËko-baranjske Vladimir Faber, ratni 
zapovjednik Specijalne jedinice policije „ALFA“, uz brojne 
visoke goste i Ëlanove obitelji poginulog pripadnika 
„ALFI“.

Nastupila su ukupno 62 natjecatelja iz Hrvatske, 
Bosne i Hercegovine, Slovenije i Italije, Ëime je 
memorijal dobio i meunarodni znaËaj. Vjeπtinu i znanje 
u praktiËnom rukovanju piπtoljem odmjerilo je 13 ekipa 
- Ëlanovi sva Ëetiri kluba praktiËnog streljaπtva - Ëlanova 
Hrvatskog saveza za praktiËno streljaπtvo (CRO.P.S.A.) koji 
djeluju u RH (Delta Zagreb, Double Alpha Zagreb, Pampas 
Osijek i Hoploloπko druπtvo Pula  - od ove godine 
novi Ëlan CRO.P.S.A), ekipa Specijalne jedinice policije 
Federacije BiH, ekipa AntiteroristiËke jedinice Vojne 
policije, ekipe Specijalne policije iz Osijeka, Siska i Rijeke 
te ekipa Interventne jedinice policije Zagreb.

1. Memorijal „Vladimir DeπÊak“

Hoploloπko druπtvo Pula nastupilo je s dvije ekipe, a prva 
ekipa, H.D.P. 1, pojaËana talijanskim i slovenskim strijelcima, 
zauzela je izvrsno 5. mjesto.

Odraeno je ukupno 8 odliËno zamiπljenih i izvrsno 
postavljenih stageova, uz poπtivanje svih mjera sigurnosti 
pri rukovanju i uporabi vatrenog oruæja, πto je u ovom sportu 
na prvom mjestu. 

Zavrπna sveËanost i podjela nagrada i priznanja 
najboljima te spomen diploma svim sudionicima Memorijala 
odræana je u Policijskoj akademiji MUP-a RH u Zagrebu, a 
rezultati su sljedeÊi: 1. Double Alpha 1, 2. Double Alpha 2, 
3. SJP Federacije BiH, 4. Interventna Zagreb, 5. Hoploloπko 
druπtvo Pula 1, 6. Orao Osijek, 7. Pampas Osijek, 8. 
AntiteroristiËka jedinica Vojne policije, 9. Double Alpha  3, 
10. USPDR Rijeka, 11. Delta, 12. Double Alpha Sisak, 
13. Hoploloπko druπtvo Pula 2.

Najbolji pojedinci bili su: 1. Damir Sladin (Double Alpha 
ZG), 2. Igor Praunsperger (Double Alpha ZG), 3. Ognjen 
ErakoviÊ (Double Alpha ZG), 4. Dejan Praunsperger (Double 
Alpha ZG) i 5. Hrvoje MariÊ (Interventna ZG).

Edgar FRANJUL

62 natjecatelja 
i 13 ekipa iz 
Hrvatske, Bosne 
i Hercegovine, 
Slovenije i 
Italije odmjerili 
su vjeπtinu 
i znanje u 
praktiËnom 
rukovanju 
piπtoljem 
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 Na streljani »rnotiËi u Kopru, u organizaciji 
Amaterske strelske zveze Slovenije, odræano je          
15. travnja 2007. godine 3. kolo Slovenske IASC lige 
(natjecanje u gaanju piπtoljem i revolverom), na 
kojemu su nastupili i Ëlanovi Hoploloπkog druπtva 
Pula Edgar Franjul, Goran AhaËiÊ, Marko BudimiroviÊ i 
Zvonko ©verko. 

Na natjecanju je nastupilo ukupno 50 natjecatelja 
iz Slovenije, Italije i Hrvatske. I u drugom natjecanju 
ovogodiπnje sezone Ëlanovi Hoploloπkog druπtva nastavili su 
s odliËnim rezultatima - Edgar Franjul osvojio je 1. mjesto 
i zlatnu medalju u kategoriji INTERNATIONAL te 2. mjesto 
i srebrnu medalju u diviziji LIMITED, a ujedno je i po prvi 
put samostalno nastupio kao sudac akcijskog streljaπtva. 
InaËe, u Ljubljani je 3. oæujka 2007. odræan seminar za suce 
akcijskog streljaπtva koji su uspjeπno poloæili Edgar Franjul i 
Goran AhaËiÊ, Ëime je ovom atraktivnom sportu osigurana 
kvalitetna baza za daljnji razvoj.

Odraeno je ukupno 6 stageova, uz striktno poπtivanje 
svih mjera sigurnosti pri rukovanju i uporabi vatrenog oruæja, 
a πto je u ovom sportu na prvom mjestu.

STRELJA©TVO

Hoploloπko druπtvo Pula          
Hoploloπko druπtvo Pula apolitiËna je, nestranaËka 

i neprofi tna udruga graana povezanih zajedniËkim i 
opÊim interesom vezanima za kulturoloπko-povijesnu 
fenomenologiju oruæja kao uljudbene steËevine, a zalaæe 
se da imateljima i korisnicima oruæja poveÊa stupanj 
odgovornosti, svijesti i savjesti u vezi sa smanjenjem 
nezgoda i zloporabe oruæja te na razvoju i πirenju streljaπtva 
i kulture pravilne uporabe vatrenog oruæja.

»lanovi Druπtva prvi u Hrvatskoj pokrenuli su i devet 
godina za redom organizirali natjecanje u gaanju piπtoljem 
i revolverom velikog kalibra u Ëast Dana dræavnosti RH; 
organizirali su pet otvorenih turnira Druπtva u gaanju 
piπtoljem i revolverom velikog kalibra i jedan turnir u 
Ëast Grada Pule u gaanju malokalibarskim piπtoljem i 
revolverom.

Treba istaknuti da je sigurnosni teËaj IPSC-a uspjeπno 
poloæilo jedanaest Ëlanova Druπtva, dvojica 2004. a 
devetorica 2006. godine.

Ni Grad Pula kao ni ostali gradovi u Istarskoj æupaniji 
nemaju ni jedno civilno streliπte, kao ni mjesto odreeno 
za vjeæbe gaanja, πto predstavlja veliki problem za oko 
10.000 vlasnika vatrenog oruæja u Istarskoj æupaniji. Meu 
tim ljudima su i lovci, koji nemaju gdje isprobati lovaËke 
puπke i lovaËke karabine prije poËetka lova, πportski strijelci 
koji nemaju gdje trenirati, kao i ostali graani koji bi æeljeli 
svoje oruæje barem isprobati. Tako npr. strijelci praktiËnog 
streljaπtva (IPSC, IASC, CAS, STEEL CHALENGE) iz Pule u 
Hrvatskoj IPSC ligi, Slovenskoj i Talijanskoj ligi IASC-a, 
pucaju samo na natjecanjima, bez ikakvog treninga, a ipak 
ostvaruju zapaæene rezultate. 

Edgar FRANJUL

Predsjednik Hoploloπkog druπtva Pula

Zlato i srebro za Edgara Franjula
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Zlato je naπe! Koliko smo ga samo Ëekali, s kojom 
strepnjom ali i vjerom u njih. I doista, nisu nas 
iznevjerili. Poslije olimpijskog i dva europska srebra, 
osvojili su ga. Bio je to veliËanstven sportski dogaaj. 
Dobili smo zlatnu generaciju hrvatskog vaterpola. 

I eto, donijeli su ga, ponosno stupivπi na hrvatsko tlo, 
sletjevπi u zraËnu luku Pleso uz ovacije brojne svite njihovih 
obitelji, dræavnih i πportskih duænosnika te vaterpolskih 
legendi.  Pokazali su svima kako se trud, rad  a nadasve 
zajedniπtvo isplatilo,  jer zlato koje su donijeli oko vrata, 
dobilo je joπ veÊi sjaj. Nakon odlaska iz zraËne luke, 
cijelom trasom pozdravljali su ih svi oni koji nisu bili u 
moguÊnosti pridruæiti im se ni na aerodromu ni na glavnom 
zagrebaËkom trgu. Raspoloæenje je raslo iz minute u minutu 
jer se na Trgu bana JelaËiÊa okupilo  40 tisuÊa navijaËa. 
Neizostavni  ”Prljavci“ dobro su  uπtimali atmosferu  te 
svojim poznatim hitovima zagrijali grla svih onih koji su 
doπli pozdraviti prvake. OpÊa euforija  i radost zavladali su u 
onom momentu  kad su se pojavili naπi zlatni vaterpolisti. 
Nakon niza Ëestitaka nazoËnih predstavnika gradske vlasti 
i vodeÊih ljudi u hrvatskom sportu, uslijedilo je ispunjenje 
njihove æelje. Naime, prema njihovoj æelji za osobit glazbeni 
ugoaj i opÊu atmosferu pobrinuo se Mate Miπo KovaË, koji 
je zajedno s vaterpolistima i oduπevljenom publikom izveo 
nekoliko  poznatih hitova. Veselju i pjesmi, kako se Ëinilo, 
nije bilo kraja, no i dobar dio vremena koje su prvaci proveli 
sa zagrebaËkom publikom, dokaz je πtovanja i vjere prema 
”vodenim πampionima”. Nije samo Zagreb  doËekao “zlatne 

 Hrvatska na svjetskom tronu

 SveËani doËek zlatnih vaterpolista na Trgu bana JelaËiÊaSveËani doËek zlatnih vaterpolista na Trgu bana JelaËiÊa

vaterpoliste”. Organizirali su to i Rijeka  i Dubrovnik, svaki u 
svom stilu.

A mi smo, usprkos velikoj guævi, uspjeli razgovarati s 
nekima od sudionika pobjede te organizacije doËeka u 
Zagrebu. 

RudiÊ: Ova ekipa je najbolja
Za prve dojmove upitali smo trenera naπe vaterpolske 

reprezentacije Ratka RudiÊa:

Jeste li se nadali pobjedi?

 - Nadao sam se dobrom rezultatu ali prvom mjestu ne. 
VeÊ kad smo doπli do polufi nala, onda se sve otvorilo. Ja 
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sam Ëak i prije rekao ako doemo do polufi nala, imat Êemo 
πanse i za prvo mjesto.

Koliko je bilo potrebno truda da bi se postigli ovi rezultati?

 - To je na kraju krajeva trud na kojem mi veÊ radimo 
zadnje dvije godine, ali sigurno da je ova ekipa koju smo 
sad posloæili svakako najbolja. I kao πto sami vidite, evo nas 
na samom tronu. Nema kraja mojoj sreÊi.

Naπeg zlatnog vaterpolistu Tea –ogaπa pitali smo:

Koliko vam znaËi ovo zlato oko vrata?

- Osvojenim zlatom smo pokazali koliko smo jak kolektiv 
i prava momËad, mislim da Êemo ubuduÊe ovako i nastaviti. 
Jednostavno, pokazali smo kolika nam je snaga.

Protiv koga je bilo teæe igrati, protiv Srba ili Maara?

- Mislim da je protiv Srbije bilo teæe i  morali smo  biti 
koncentriraniji, a tu smo pokazali svoju pravu moÊ. Svaka 
fi nalna utakmica je problematiËna jer je puna optereÊenja 
tako da je normalno da to ne budu baπ super utakmice, no 
uspjeli smo na kraju pobijediti s boljim rezultatom. 

Ovom pobjedom ste se automatski plasirali i na europsko 
prvenstvo. ©to oËekujete od tog prvenstva?

- Pa oËekujemo sve ono πto smo oËekivali i do sada. 
Vrh, sami vrh! Postavili smo sebi velike limite. Naravno, to 

je teπko odræati, puno je dobrih momËadi ali mi Êemo se 
potruditi da uspijemo i dalje.  

BandiÊ: Velika hvala policiji
Meu okupljenim Ëestitarima zatekli smo i 

gradonaËelnika Zagreba Milana BandiÊa, koji je vidno 
raspoloæen sa zadovoljstvom odgovorio na nekoliko naπih 
praktiËnih pitanja.

Kako ste doæivjeli pobjedu naπih vaterpolista? 

- Super! Fenomenalno!

Jeste li oËekivali zlato?

- Pa tri godine smo to Ëekali to. Ratko RudiÊ, otac 
ovog uspjeha je rekao da Êe stvoriti svjetske πampione 
profesionalnim radom i pristupom prema ovom sportu te 
od ove generacije napraviti svjetske πampione. Niπta se 
ne moæe napraviti preko noÊi, bez rada i ulaganja.  Ratko 
se  pokazao i dokazao kao vrhunski znalac i strateg, 
s pravim deËkima mi smo  svjetski prvaci. »estitam 
svima, igraËima, RudiÊu, vaterpolskom savezu na Ëelu s 
Pericom BukiÊem, ZagrepËankama i ZagrepËanima danas 
okupljenima na trgu, mislim da je preko 40.000 ljudi 
pozitivno odgovorilo kao i uvijek u Zagrebu. I, velika hvala 
policiji. Policija je odliËno odradila posao, od aerodroma 
do trga bilo je prekrasno, doπli smo u πpaliru bez ikakvih 
problema. Ljudi su ih pozdravljali na ulici, bili su strpljivi u 
prometu, fenomenalni. 

Jeste li gledali utakmice?

- Dvije zadnje jesam, sa Srbijom i s Maarima. Ono prije 
nisam, ono je bilo πetnja, sve je bilo πetnja do Maara a 
s njima je bila igra æivaca. U nedjelju nakon povratka sa 
Sljemena, malo sam se æivcirao dok sam sve to gledao ali 
na koncu je sve bilo dobro.  

Ova pobjeda je joπ jedna u nizu hrvatskih uzdanica 
koje pokazuju, kako se timski rad, dobro uigrana ekipa, 
dugotrajno beskompromisno ulaganje pod vodstvom 
profesionalca uvijek isplati. Uvjerenja smo da Êe RudiÊeva 
selekcija iduÊih sezona dominirati svjetskim vaterpolom. 
Stoga deËki, Ëestitamo!

Napisali: Gordana VIKI∆ i Boris SADILEK

Snimili: Dubravka PAVKOVI∆ - POGA»AR i Ivica LAJTNER 
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SveËanom misom obiljeæena 
10. obljetnica utemeljenja vojne 

biskupije u RH
U crkvi Svete Katarine na Gornjem gradu u 

Zagrebu sveËanom je misom obiljeæena 10. obljetnica 
utemeljenja Vojnog ordinarijata u Republici Hrvatskoj. 
Misu za sve vodeÊe i djelatne osobe MORH-a i MUP-
a predvodio je mons. Juraj Jezerinac, vojni ordinarij 
u RH, uz koncelebraciju biskupa iz naπih biskupija 
na Ëelu s ninskim nadbiskupom mons. Martinom 
VidoviÊem koji je odræao prigodnu propovijed.

Uz brojne visoke duænosnike iz Sabora i Vlade i izaslanike 
predsjednika Republike Stjepana MesiÊa, misi su nazoËili 
izaslanici MORH-a te u ime MUP-a ravnatelj policije Marijan 
Benko, naËelnik Kabineta ministra Draæen Krtanjek i brojni 
pripadnici vojnih i policijskih snaga te brojni provincijali, 
poglavari i poglavarice redovnika i redovnica u RH.  

PrisjeÊajuÊi se bule kojom je blagopokojni papa Ivan 
Pavao II. odobrio i donio bulu o osnivanju vojnog ordinarijata 
u RH, generalni vikar Vojnog ordinarijata mons. Josip ©antiÊ, 
proËitao je i poruku koju je u povodu obljetnice poslao 
papa Benedikt XVI., u kojoj je Papa pozdravio sve nazoËne 
dræavne duænosnike te podsjetio na vaænost djelovanja 
vojne biskupije u Hrvatskoj.

Nadbiskup VidoviÊ, inaËe i apostolski nuncij u Bjelorusiji, 
u prigodnoj je propovijedi podsjetio nazoËne na danaπnji 
blagdan Sv. Marka evanelista te se njegovim rijeËima 

”Poite po svemu svijetu, propovijedajte Evanelje 
svemu stvorenju“ (Mk 16,15) prigodno osvrnuo na 
aktualnu obljetnicu, koja prema njegovim rijeËima zauzima 
povlaπteno mjesto u novijoj vjerskoj i narodnoj povijesti 
hrvatskog naroda i sastavni je dio jedinstvene i opÊe 
povijesti spasenja.

Ninski je nadbiskup istaknuo kako je Vojni ordinarijat 
u RH nastao kao prijeka potreba hrvatskog Ëovjeka, 
potreba njegova srca i njegove duπe, za πto su hrvatski 
dræavnici osjetili potrebu te su spremno i odgovorno, u 
dogovoru s KatoliËkom Crkvom, kojoj pripada veÊi dio 
stanovniπtva, na nju odgovorili na najprikladniji naËin. O 
samoj prirodi osnutka ordinarijata, mons. VidoviÊ je rekao 
i to kako je ordinarijat osnovan nakon bolnog i straπnog 
iskustva Domovinskog rata i Ugovora izmeu Svete Stolice 
i Republike Hrvatske o duπobriæniπtvu katoliËkih vjernika, 
pripadnika oruæanih snaga i redarstvenih sluæbi RH. Time 
je, kaæe VidoviÊ, dræava pokazala svoju demokratiËnost i 
oËitovanje iskrene i Ëvrste volje kako bi posve bila u sluæbi 
Ëovjeka, njegovih prava i njegova dostojanstva.

Izvedbom dræavne himne, poznatih duhovnih hrvatskih 
pjesama i na kraju pjesme ”Rajska djevo”, nastupili su 
Ëlanovi klape HRM-a “Sveti Juraj“ i Ëlanovi puhaËkog 
orkestra hrvatske vojske. 

Boris SADILEK

- Prigodom desete obljetnice donoπenja bule kojom je papa Ivan Pavao II. 
osnovao Vojni ordinarijat u Hrvatskoj, Sveti Otac Benedikt XVI. se u duhu
pridruæuje proslavi toga povijesnog dogaaja, koji je razlog za posebnu 
zahvalnost Bogu.

PrvosveÊenik Vam stoga upuÊuje svoju srdaËnu Ëestitku, uz iskrene æelje da 
ova zajednica Kristovih vjernika u rijeËima Evanelja pronalazi nadahnuÊe za 
æivot, a u svetim sakramentima snagu za vjerno sluæenje Crkvi i svome narodu.

ZazivajuÊi zagovor vaπe zaπtitnice, Gospe Velikoga Hrvatskog Krsnog Zavjeta, 
Petrov Nasljednik Vama, Preuzviπeni, suradnicima u duπobriæniËkoj sluæbi 
te povjerenim Vam vjernicima, pripadnicima kopnenih, pomorskih i zraËnih 
snaga kao i Ëuvarima javnog reda i mira te njihovim obiteljima, rado udjeljuje 
zamoljeni apostolski blagoslov, u zalog svakoga dobra i trajnog mira.

 Kardinal Tarcisio Bertone
 dræavni tajnik Njegove Svetosti

Papina Ëestitka i blagoslovPapina Ëestitka i blagoslov
Vojnom ordinarijatuVojnom ordinarijatu

Posredovanjem Apostolske 
nuncijature u Hrvatskoj Vojni 
ordinarijat RH primio je 
Ëestitku i apostolski blagoslov 
koji je Sveti Otac Benedikt 
XVI. preko uzoritog kardinala 
Tarcisija Bertonea, dræavnog 
tajnika, uputio u prigodi 10. 
obljetnice donoπenja bule 
(sveËane povelje) o osnivanju 
Vojnog ordinarijata u Republici 
Hrvatskoj (25. travnja 1997. 
godine).

»estitka je naslovljena na 
vojnog ordinarija u RH mons. 
Jurja Jezerinca i glasi:

Vojni je 
ordinarijat u 
RH nastao kao 
prijeka potreba 
hrvatskog 
Ëovjeka, 
potreba 
njegova srca 
i njegove 
duπe, za πto 
su hrvatski 
dræavnici 
osjetili potrebu 
te su spremno 
i odgovorno, 
u dogovoru 
s KatoliËkom 
Crkvom, kojoj 
pripada veÊi dio 
stanovniπtva, 
na nju 
odgovorili na 
najprikladniji 
naËin.
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»ovjek nije ukrasno stablo obasuto cvjetovima kojemu bi 
se ljudi samo divili.

Kakvi su Ëovjekovi plodovi da se ljudi okupljaju oko 
njega, da æele biti u njegovoj blizini?

Naπe bi rijeËi morale sadræavati toplinu, radost, ljubav, 
mir, nadu, svjetlo, blagost i dobrotu. Isto takva trebaju biti i 
naπa djela.

No, Ëini mi se da je vaænije postaviti pitanje: kakvo sam 
stablo? Jer po plodovima se raspoznaje i vrsta stabla. Plodovi 
mogu biti razliËiti, no sigurno je: ako je stablo dobro, bit Êe i 
plodovi dobri.

Kakva sam vrsta stabla? Pitanje me vraÊa Ocu nebeskom, 
mojemu Stvoritelju koji me je stvorio, zasadio tu gdje æivim, 
gdje sam okruæen ljudima koji su moæda Ëesto nestrpljivi i 
otkidaju zelene plodove ili sam napuπten zato πto nemam 
plodova. Naviknuo sam se da me okolina hrani onime πto 
me truje i tako me polako pretvara u neko drugo stablo: 
bombardira me svojim vrednotama i tako gubim sluh za 
Boga i njegove stvari.

Jednom je neki Indijanac πetao sa svojim prijateljem 
bijelcem najprometnijom newyorπkom ulicom. Najednom 
zastane i kaæe svojem prijatelju: Stani, tiho, Ëujeπ li cvrËka? 
Na to mu prijatelj odgovori: Kako u toj galami u kojoj se 

Ëuju automobili, πkripa koËnica, moæeπ Ëuti cvrËka? Indijanac 
se pribliæi jednom zidu i u pukotini nae cvrËka. Kad je 
to bijelac vidio, odvrati: Kod vas primitivnih naroda nije 
ni Ëudno πto u gradskoj vrevi Ëujete kakvu æivotinjicu; mi 
civilizirani ljudi ne moæemo viπe Ëuti neπto takvo. Indijanac 
Êe na to: Nije toËno, moj prijatelju! Ne radi se o tome koliko 
su jake buka i galama, nego o tome koliko ste naviknuti 
na ono πto Ëujete. Potom uzme kovani novËiÊ i baci ga 
na nogostup. Istog se trena ljudi oko njih okrenu i tada Êe 
Indijanac: Vidiπ, taj novËiÊ nije bio niπta glasniji od cvrËka, 
a ipak su ljudi odmah Ëuli taj zvuk. Radi se o tome πto smo 
naviknuli sluπati, na koju smo vrstu zvuka naviknuli svoju 
nutrinu.

Tako je to i s nama. No, ako se trudimo okretati svoju 
nutarnju antenu prema Bogu i njegovim stvarima, tada Êemo 
u sebi Ëuti njegov glas usprkos svim zagluπujuÊim glasovima 
svijeta, tada Êemo biti pozorni i tankoÊutni prema njegovom 
Duhu u sebi i tada Êemo kao Boæje stablo donositi i Boæje 
plodove, a to su plodovi Duha: radost, mir, ljubav, dobrota, 
strpljivost, blagost...

A tko se od tvojih bliænjih ne æeli hraniti takvim plodovima?

Stjepan HARJA»

policijski kapelan

Kako Ëuti

Arapska 
poslovica 
kaæe da Ëovjek 
napreduje kao 
stablo: ljudi ga 
okruæuju dok 
je pokriveno 
plodovima,     
ali Ëim plodovi 
otpadnu, ljudi 
se razilaze 
u potrazi za 
boljim stablom.





Zakonom je zaštićena 

životinjska vrsta 

od 1994. godine 

te je njezino 

skupljanje, izlov 

i trgovina zakonom 

strogo zabranjeno 

(Zakon o zaštiti 

prirode NN 30/94).

PLEMENITA 
PERISKA

(Pinna nobilis)

Znate li da 
i vi imate 
nekoliko 
proizvoda 
nastalih u 
AKD-u?

HIGHLY PROTECTEDHIGHLY PROTECTEDHIGHLY PROTECTED

AKD promiče najviša 
dostignuća sigurnosti 
i zaštite, posebice u 
području proizvodnje 
dokumenata, raznih 
vrijednosnica, zaštite 
robnih marki, te u 
području proizvodnje 
smart kartica nudi 
cjelovita rješenja.

AKD d.o.o.

Agencija za komercijalnu djelatnost d.o.o., Savska 31, 10000 Zagreb, Tel.: 01 3657 714, faks: 01 4843 517, www.akd.hr
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